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Бавните ваксини - срещу икономиката
Бавната ваксинация у нас може да има сериозни икономически

последици. Тя, заедно с политическия риск заради изборите, поста-
вя под въпрос очаквания ръст от 4% .

рачният рекорд по заразени с
коронавирус бе счупен вчера -
стабилно отиваме към пет хиляди
случая дневно (стр. 4). Броят на
починалите също толкова стабил-
но се е заковал на стотина души
дневно. На този фон ни казват, че
Бойко Борисов стои стабилно.

Онзи ден пък стана ясно, че
полската прокуратура е обвинила
писателя Якуб Жулчик, задето на-
рекъл публично президента Анд-
жей Дуда “дебил”.

Каква е връзката между двете
неща? Такава връзка нито на
първи, нито на втори поглед няма.
Ама съвсем. Чак като почнеш мно-
го дълбоко да се вторачваш в мрач-
ните дълбини на народопсихоло-
гията ни, надушваш мирис на... не,
не на филия с мас, а на зелник.
Защото е речено: “Не е луд тоя,
дето яде зелника, а тоя, дето му го
дава!” Т.е., преведено на полски,
не ми бил дебил Дуда, а са най-
паче дебили тия, дето са гласували
за него. Ерго, проблемът на Жул-
чик не е в това, че е обидил Дуда,
а че не е знаел български, щото
иначе можеше да се изсули покрай
прокуратурата с някоя поговорка.

От друга страна, Бойко Бори-
сов не знае полски. Но това му е
малкият проблем. Всъщност, Бо-
рисов май няма никакви пробле-
ми, върви си, перка си наляво и
надясно каквото му дойде на ума
и не се спира. Ние имаме про-
блем, че търпим безсрамието на
този човек.
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Георги ГЕОРГИЕВ

„Балкан”
с исторически
успех за
ФИБА Къп Стр. 16

Айзенхауер

при Сталин

Над 1700 секции са
в риск от купен вот

Близо 1730 избирател-
ни секции в страната са
застрашени от контроли-
ране на вота, сочи проуч-
ване на Института за раз-
витие на публичната сре-
да.  Най-много секции в
риск се намират в район
Хасково (141) ,  Бургас

(134),  Добрич и Шумен
(106) ,  а  най-малко -  в
Кюстендилско, Пернишко
и Габровско. Според ор-
ганизацията избирателна-
та тежест на гласовете от
тези секции е около 10%,
но данните не показват ед-
нозначно размера на ку-

Няма желаещи за членове
на мобилните изборни комисии

пения вот.
Анализаторите  смя -

тат, че в по-малките на-
селени  места  може  да
има  етнически  вот  или
роднинство с кандидати-
те, но не се изключва и
натиск през работодате-
лите, изнудване или ку-

пуване на гласове.
ЦИК призна, че някои

населени места може да ос-
танат без мобилни секции.
Причината са малкото же-
лаещи за членове на СИК,
които да посещават изоли-
раните с КОВИД-19.
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Необходима е адекватна държавна политика, която реално да достига до засегнатия
малък и среден бизнес, особено в по-малките населени места, за да ограничи последствията
от икономическата и социална криза. Това бе позицията на държавния глава Румен Радев,
който посети мебелно предприятие в село Макариополско, община Търговище
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СНИМКА БГНЕС

ЕК засече
двойни
стандарти
в храните

Пламен Милев:
Не правителството
управлява кризата,
а тя - него

Крум Зарков:
Чувствам се
не асоцииран,
а истински русенец
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Използват Македония
за политически игри у нас
Евродепутати предложиха спорен текст за отношенията ни
със Скопие, вицепрезидентът призова за изтегляне на резолюцията

Предизборната кампания у нас е в
разгара си и затова не е чудно, че опре-
делена политическа сила за пореден път
използва арсенал от лъжи и клеветниче-
ски спекулации. Така делегацията на
българските социалисти в Европейския
парламент реагира на опита на ВМРО
да обвини БСП, че стои зад спорна ре-
золюция, засягаща отношенията ни със
Скопие. Макар и да не споменават по-
именно Красимир Каракачанов, евроде-
путатите на левицата го атакуват, че с
необмислените си действия е причината
България незаслужено да попада в тек-
стовете на ЕП и негативния информаци-
онен поток към европейските институ-
ции. “Прескачането на парламентарна-
та бариера може и да е политическа цел,

но няма как да служи като оправдание
за злоупотребата с българския национа-
лен интерес. Публикуването на карти и
непремерени изявления може и да вдига
проценти, но прави неприемлива цяло-
стната позиция на България в Европа.
Заради подобни прояви европейските ни
партньори не разбират поведението на
страната ни. Така не печелим подкрепа,
а нови резолюции”, коментират социа-
листите.

Повод за скандала е предложение на
евродепутатите Тонино Пицула (Хърва-
тия), Таня Файон (Словения), Андреас
Шидер (Австрия), Марек Белка (Полша),
които предлагат в доклада на ЕП за Ре-
публика Северна Македония да бъде
добавено: “Осъжда неотдавнашните

провокативни изявления на български
правителствени служители по истори-
чески въпроси, засягащи Северна Маке-
дония, които противоречат на духа на
Договора за добросъседски отношения
с България; призовава българските ор-
гани да се въздържат от подобни изявле-
ния, въпреки продължаващата предиз-
борна кампания в България”. Текстът
предизвика гневни реакции в България,
а делегацията на българските социалис-
ти в ЕП подчерта, че няма да подкрепи
внесеното изменение, защото не отразя-
ва изцяло историческия и политическия
контекст на Балканите. От БСП обаче
се противопоставят на приватизиране-
то на българския национален интерес и
монопола над патриотичните каузи, осо-

бено от политическа сила, която руши
авторитета на България в ЕС заради по-
литическото си оцеляване.

Малко след като готвената поправ-
ка бе оповестена, вицепрезидентът
Илияна Йотова я определи като недо-
пустима и призова бившите си колеги
от Групата на социалистите и демо-
кратите в ЕП да я изтеглят. “Езикът на
омразата и провокативните изказвания,
както и потъпкването на правата на
хората с българско самосъзнание са
запазена марка на Република Северна
Македония. Готвената поправка
потвърждава за пореден път пропуска
на българската държава да обясни на
европейските си партньори своята по-
зиция за Република Северна Македо-
ния. Добросъседството означава не
само изчистване на спорове от мина-
лото, но и поведението в настоящето,
както и защита на гражданите с българ-
ско самосъзнание”, твърди Йотова.

Деси ВЕЛЕВА

5000 лв. и безплатен градски
транспорт за почетните
граждани на София

Почетните граждани
на София, носителите на
отличията почетен знак и
значка на града ще полу-
чават по 5000 лева едно-
кратно. Освен това ще им
се дава правото да полз-
ват безплатно градския
транспорт, да посещават
Регионалния историчес-
ки музей, Софийската
градска художествена
галерия и Столичната
библиотека. Това са про-
мените в Наредбата за
символиката и отличията
на Столичната община,
които трябва да приеме
Столичният общински
съвет по предложение на

зам.-кмета по образова-
ние и култура доц. То-
дор Чобанов и шефката
на групата на ГЕРБ Ма-
лина Едрева. Промените
ще бъдат подложени на
обществени консултации
до 6 април.

Предлага се удостоя-
ването с отличията да
става само приживе. Сто-
личният общински съвет
вече ще може да гласува
решенията си за награж-
даване не само присъ-
ствено и тайно, както е в
момента, но и от разсто-
яние и явно. Това ще ста-
ва в случаи на извънред-
на епидемична обстанов-
ка, бедствено положение
или кризисна ситуация.

Отличията на общи-
ната се дават за изключи-

телни постижения в об-
ластта на обществено-
политическия, научния,
стопанския, социалния,
културния и спортния
живот, за дарителство, за
изключителен героизъм и
затова вносителите са
решили, че освен мора-
лен израз на уважение и
признателност, награди-
те трябва да имат и мате-
риално измерение.

Досега се изискваше
почетните граждани на
София да декларират, че
не са били сътрудници на
Държавна сигурност и
разузнавателните служби
на Българската народна
армия. Сега се допълва, че
декларациите им ще бъдат
проверявани служебно от
Столичната община.

Чужди медии обвързаха
шпионския скандал с изборите

Редица чуждестранни медии отра-
зиха шпионския скандал у нас, като не
пропуснаха да го обвържат и с пред-
стоящите парламентарни избори.
Швейцарският “Нойе Цюрхер Цай-
тунг” отбелязва, че Бойко Борисов се
опитва да извлече максимална изгода
от скарването с Русия преди вота на 4
април. “Темата Русия помага най-вече
за ясно позициониране срещу втората
политическа сила в страната, социали-
стите, и срещу подкрепяния от тях
президент Румен Радев. Борисов мно-
го обича да играе ролята на единствен
гарант на западната обвързаност на
България. А Радев е по-скоро благо-
разположен към Русия”, коментира
изданието.

“Райнише Пост” припомня, че об-
винения за шпионаж в полза на Моск-
ва има и срещу лидера на Движението
на русофилите в България. Агенция
“Франс прес” цитира адвокат Михаил
Екимджиев, който твърди, че “предвид
аматьорския характер на тази тъй на-
речена шпионска мрежа” не изключва
тя да е била провокирана от някой таен

агент на заплата в България. Посочва
се, че пред българска медия адвокатът
е добавил, че случилото се изглежда
като несръчен опит на София да се
хареса на новото американско прави-
телство.

Доскорошният партньор на ГЕРБ
Красимир Каракачанов също иронизи-
ра акцията на главния прокурор Иван
Гешев. “Трудно може да се каже, че е
изнесена сериозна информация. Една
част от информацията е била и пуб-
лична. Нека обаче да свърши разслед-
ването, за да видим какво от тази ин-
формация е публично и е качвано по
сайтовете и гласувано от Народното
събрание”, каза вицепремиерът в тв
интервю. Той посочи, че един от запо-
дозрените - зам.-шефът на финансова-
та дирекция в МО полк. Петър Пет-
ров, е награден преди година за воен-
на доблест след дълга служба без забе-
лежки и нарушения.

Вицепремиерката Екатерина Заха-
риева пък се похвали, че е била позд-
равена от колегите си в НАТО за опе-
рацията.

Левицата настоя
за нов Закон за МВР

За нужната от нов Закон за
МВР настояха на среща със
Синдикалната федерация на слу-
жителите в МВР (СФСМВР)
зам.-председателят на БСП Ата-
нас Зафиров и народният пред-
ставител Иван Иванов, които са
водачи в листите на социалис-
тите в Сливен и Шумен. Иванов
се ангажира, ако БСП управля-
ва вътрешното министерство, в
първите месеци да се направи
пълен анализ на цялата система,
на базата на който ще стъпи
новият закон. Целта при разра-
ботването на документа ще е
сигурност, предвидимост и
възможност за кариерно разви-
тие на служителите без полити-
ческа намеса, категоричен бе
той. Зафиров подчерта, че е

крайно време да се реши и про-
блемът, свързан с липсата на ко-
лективно трудово договаряне за
служителите на МВР.

На срещата бяха изтъкнати
редица проблеми в структурата
на МВР от последните години,
като акцент бе поставен върху
нормативния хаос. Беше обсъ-
ден и въпросът с въвеждането
на минимални стандарти за об-
лекло, оборудване, обучение и
квалификация на полицейските
служители на европейско ниво.
Социалистите акцентираха на
нуждата от материално-техни-
ческо обезпечаване и осъвреме-
нени възнаграждения на поли-
цейските служители, което
срещна одобрението на синди-
калистите.

Докато навън се сменят сняг и дъжд, работниците и техниката на ОП “Паркстрой”
действат неуморно, похвали се кметът на Русе Пенчо Милков. Той подчерта, че
общинското предприятие се е заело с почистването на паркове и резитбата на
дървета, но приоритетно реагира на спешните сигнали за паднали клони и дървета
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Цветозар Томов за Бойко Борисов

Истински фурор предизвика мобилното стрелбище, с което кандидатите
за народни представители от БСП изненадаха жителите на Стражица
и Полски Тръмбеш. Всеки желаещ имаше право на 4 опита, какъвто е номерът
на левицата. Водачът в листата за Велико Търново Явор Божанков дори взе уроци
от Весела Лечева, която е шампионка по стрелба и кандидатка за нов мандат в НС

БСП е готова с план за под-
помагане на малките и средни
земеделски производители,
който включва подкрепа за би-
оземеделие с нулеви ставки на
ДДС за храни, изработени
само от естествени суровини
без следи от консерванти, за-
местители и подобрители.
Платформата на партията пре-
движда изграждане на напои-
телни системи, насочване на
по-голяма част от субсидиите

Подозират купен вот в близо 1730 секции
Близо 1730 избирателни секции

в страната са застрашени от кон-
тролиране на вота, сочи проучване
на Института за развитие на пуб-
личната среда (ИРПС). Според ор-
ганизацията най-много секции в риск
се намират в район Хасково (141),
Бургас (134), Добрич и Шумен (106),
а най-малко - в Кюстендил (6), Пер-
ник 11) и Габрово (13). Данните се
основават на анализ на поведението
на избирателите на парламентарни-
те избори в периода 2013-2017 г.,
направен на база официални избор-
ни резултати и проследяващ резките
отклонения в електоралното пове-

към производство на плодове,
зеленчуци, мляко и месо и към
малките и средни фирми, как-
то и изграждане на мрежа от
фермерски пазари с пряк
достъп на производителите, за
да се ограничат прекупвачите
и оскъпяването на стоките.
Това стана ясно на среща на
розопроизводители с водача на
старозагорската листа на БСП
Георги Гьоков и кандидатите
за народни представители Не-

ЦИК призна: Няма желаещи
за мобилните комисии

Малките населени ме-
ста може да останат без
мобилни секции за гласу-
ване на карантинирани,
предупреди в тв участие
говорителят на Централ-
ната избирателна коми-
сия Димитър Димитров.
Причината са малкото
желаещи, на места изоб-
що липсвали такива, кои-
то да посещават изолира-
ни заради КОВИД-19.
Тепърва предстои да ста-
не ясно дали ще има на-
селени места без мобил-
ни урни. Отговорността
по формирането на пре-
носимите секции за ка-
рантинираните е както на

По около час и половина ще се попълват изборните
протоколи, прогнозира Димитър Димитров

дение в някои секции спрямо пове-
дението на гласуващите в населени-
те места или отделните многоман-
датни избирателни райони.

През 2013 г. секциите в риск са
били 1502, а в тях са били регистри-
рани 370 хил. избиратели. Според
ИРПС избирателната тежест на гла-
совете от тези секции е около 10%,
но данните не показват еднозначно
размера на купения вот.

Според ИРПС в по-малките на-
селени места отклоненията в пове-
дението на избирателите са най-вече
заради етнически вот или пряка
връзка между отделните кандидати

в партийните листи и избирателите.
Не се изключват и форми на натиск
- през публичните институции, кои-
то се оказват единствен работода-
тел в някои райони, или по линия на
големите предприятия, които се
опитват да се сближат с партиите
на власт. Също така може да става
дума и за купуване на гласове или
изнудване на избирателите чрез по-
мощи, които се раздават от местна-
та власт. Изводът на ИРПС е, че
изборните нарушения се случват там,
където населението е изпаднало в за-
висимост, било то икономическа, об-
разователна или корупционна.

изборната, така и на ме-
стната администрация.
Вече са започнали обу-
ченията на районните ко-
мисии, а по разрешение
на главния държавен
здравен инспектор някои
от тях дори минават
присъствено.

След като “Информа-
ционно обслужване”
(ИО) вече няколко пъти
предупреди, че ще има за-
бавяне с изборните резул-
тати, Димитров настоя, че
ЦИК се е постарала про-
токолите и документаци-
ята да са “максимално оп-
ростени”.  От ИО алар-
мираха, че съобщаването

на окончателните данни
от вота може да се забави
със седмица заради слож-
ния протокол и големия
обем от цифри, които
трябва да бъдат нанесени
и пресметнати. Говорите-
лят на ЦИК обаче смята,
че около час и половина
ще е достатъчен за
попълването на “безупре-
чен протокол” без греш-
ки. Протоколите обаче са
20 страници А3 и освен
да се нанесе броят на хар-
тиените бюлетини, тряб-
ва да се запишат и машин-
ните гласове, а сметките
да се сборуват. Сериозни
трудности се очакват с

попълването на книжата
от трите столични райо-
на, където листите са най-
дълги и са регистрирани
най-много партии и кан-
дидати. Кандидатите за
депутати на предстоящия
вот надминават 6000.

Димитров заяви, че
ЦИК ще направи всичко
възможно, за да създаде
условия членовете на
СИК и ИО да обработят
изборните данни в рам-
ките на 48 ч. Държавна-
та фирма обаче трябва
да се справи с над 10
млн. числа. “Това озна-
чава и малко повече
грешки, но има процеду-

ра, при която те могат
да бъдат коригирани.
Има два варианта на за-
пис - от флашка и харти-
ен протокол. Ако има
грешки, те се коригират

на място. Проблемът е,
когато източникът на
грешката не може да
бъде уточнен”, започна
отсега с оправданията
говорителят на ЦИК.

делчо Маринов и Любомир Ко-
радов от листата в 16 МИР В
Пловдив. Социалистите бяха
категорични, че българското
земеделие е в колапс и е нужна
спешна промяна в селскосто-
панската политика.

Гьоков припомни, че по
предложение на депутатите
от “БСП за България” преди
две години бе внесен законо-
проект за маслодайната роза
след обсъждане с представи-
тели на бранша. Проблемът с

липсата на работна ръка
също не е решен, пред бран-
ша все по-често стои
въпросът за капацитета да си
съберат розите, защото това
е ръчен труд, обобщиха уча-
стниците в срещата.

В памет на другаря

РАЙКО НИКОЛОВ
Напусна ни един истински българин

и скъп за нас другар!
Прекланяме се пред родолюбивото

му дело и човешка чистота!
ПОЧИВАЙ В МИР, ПРИЯТЕЛЮ!

Дълбок поклон пред светлата ти памет!

Другарите от 45 ОПО, БСП „Триадица“

БСП ще работи за биоземеделие
с нулеви ставки на ДДС
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Даваме 1568 евро
за лечение заради
мръсен въздух
Европейският алианс за обществено здраве зове България
да намали трафика, за да ограничи проблема

ОБЯВА
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Ÿ≈ œ–≈ ⁄—Õ≈ ¬ŒƒŒ—Õ¿¡ƒfl¬¿Õ≈“Œ
¬ ◊¿—“ Œ“ Δ . ì—“”ƒ≈Õ“— » √–¿ƒì
»  ¬. ì’–»—“Œ ¡Œ“≈¬î

Õ‡ 25 Ï‡Ú 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÂÌ Í‡Ì Ì‡
ÛÎ. ìƒÊÓÌ ÀÂÌ˙Ìî, Ê.Í. ì—ÚÛ‰ÂÌÚÒÍË
„‡‰î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡-
ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó 22:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡
Ì‡: ÛÎ. ì‘‡ÌÒÓ‡ ÃËÚÂ‡Ìî, ÛÎ. ìœÓÙ.
 ËËÎ œÓÔÓ‚î, ÛÎ. ì¿Í‡‰. ¡ÓËÒ —ÚÂÙ‡-
ÌÓ‚î, ÛÎ. ì…Ó‰‡Ì …ÓÒËÙÓ‚î Ë ÛÎ. ìœÓÙ.
’ËÒÚÓ ¬‡Í‡ÂÎÒÍËî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎ-
ÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡-
ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡
‡‰ÂÒ: ÛÎ. ìœÓÙ. —‡Á‰Ó »‚‡ÌÓ‚î ‰Ó
·Î. 25.

Õ‡ 25 Ï‡Ú 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÂÌ Í‡Ì Ì‡
ÛÎ. 501, Í‚. ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡
ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó
17:30 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡

‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. 503, ÛÎ.
514, ÛÎ. ì√ÂÓ„Ë —Ô‡ÒÓ‚î Ë ÛÎ. ìÃËÏË
¡‡ÎÍ‡ÌÒÍ‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—Ó-
ÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ.
503 Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. 506.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ
ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰-
Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡-
ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡-
Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡-
Ú‡, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ
ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ
Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌ-
ÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬Ë-
ÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰Û-
ÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://www.sofiyskavoda.bg/
water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ
ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜Ë-
ÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘Â-
ÌËˇÚ‡ Á‡ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂ-
ÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú
ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡-
ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ
‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡
ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

ОБЯВА

Õ‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î. 44, ‡Î. 2, ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ˜Î. 44, ‡Î. 1, Ú. 8  ÓÚ «Ã—Ã¿, ˜Î. 25, ‡Î.
2, Ú. 7 Ë ˜Î. 29, ‡Î. 3, Ú. 3 Ë ˜Î. 64, ‡Î. 3,
Ú. 1, ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ‡Î. 2  ÓÚ «‡ÍÓÌ‡ Á‡
ÒÓˆË‡ÎÌËÚÂ ÛÒÎÛ„Ë Ë ˜Î. 91 ÓÚ œ‡‚ËÎÌËÍ‡
Á‡ ÔËÎ‡„‡ÌÂ Ì‡ «‡ÍÓÌ‡ Á‡ ÒÓˆË‡ÎÌËÚÂ ÛÒ-
ÎÛ„Ë, ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò˙Ò Á‡ÔÓ‚Â‰Ë   π–ƒ01-
300/17.03.2009 „., –ƒ01-1537/17.12.2014
„. Ë –ƒ-01-0441/13.04.2017 „. Ì‡ ËÁÔ˙ÎÌË-
ÚÂÎÌËˇ ‰ËÂÍÚÓ Ì‡ ¿„ÂÌˆËˇÚ‡ Á‡ ÒÓˆË‡ÎÌÓ
ÔÓ‰ÔÓÏ‡„‡ÌÂ, ÍÏÂÚ˙Ú Ì‡ Œ·˘ËÌ‡ –ÛÒÂ Ò˙Ò
Ò‚Óˇ Á‡ÔÓ‚Â‰ π–ƒ-01-748/22.03.2021 „.
Œ¡fl¬fl¬¿  ŒÕ ”–— Á‡ ‚˙ÁÎ‡„‡ÌÂ Ì‡ ÛÔ‡‚-
ÎÂÌËÂÚÓ Ì‡ ÒÓˆË‡ÎÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ ‚ Ó·˘ÌÓÒÚÚ‡
ì«¿Ÿ»“≈ÕŒ Δ»À»Ÿ≈î Á‡ ÎËˆ‡ Ò ÔÒËıË˜-
ÌË ‡ÁÒÚÓÈÒÚ‚‡ ‚ „. –ÛÒÂ, ·ÛÎ. ì“ÛÚ‡-
Í‡Ìî π20, Ò Í‡Ô‡ˆËÚÂÚ 8 (ÓÒÂÏ) ÏÂÒÚ‡.

1. ¬ ÍÓÌÍÛÒ‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ Û˜‡ÒÚ‚‡Ú:
1.1. ·˙Î„‡ÒÍË ÙËÁË˜ÂÒÍË ÎËˆ‡, Â„ËÒ-

ÚË‡ÌË ÔÓ “˙„Ó‚ÒÍËˇ Á‡ÍÓÌ, Ë ˛Ë‰Ë˜Â-
ÒÍË ÎËˆ‡ Ë

1.2. ÙËÁË˜ÂÒÍË ÎËˆ‡, ËÁ‚˙¯‚‡˘Ë
Ú˙„Ó‚ÒÍ‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ, Ë ˛Ë‰Ë˜ÂÒÍË ÎËˆ‡,
Â„ËÒÚË‡ÌË ÔÓ Á‡ÍÓÌÓ‰‡ÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ‰Û-
„‡ ‰˙Ê‡‚‡ - ˜ÎÂÌÍ‡ Ì‡ ≈‚ÓÔÂÈÒÍËˇ Ò˙˛Á,
ËÎË Ì‡ ‰Û„‡ ‰˙Ê‡‚‡ - ÒÚ‡Ì‡ ÔÓ —ÔÓ‡ÁÛ-
ÏÂÌËÂÚÓ Á‡ ≈‚ÓÔÂÈÒÍÓÚÓ ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍÓ
ÔÓÒÚ‡ÌÒÚ‚Ó.

1.3. ÎËˆ‡Ú‡ ÔÓ Ú. 1.1. Ë 1.2 ‰‡ ËÏ‡Ú ‚‡ÎË-

‰ÂÌ ÎËˆÂÌÁ Á‡ ÒÓˆË‡ÎÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ ì«‡˘ËÚÂÌÓ
ÊËÎË˘Âî ËÎË ‰‡ Ò‡ ‚ÔËÒ‡ÌË ‚ Â„ËÒÚ˙‡ Ì‡
‰ÓÒÚ‡‚˜ËˆËÚÂ Ì‡ ÒÓˆË‡ÎÌËÚÂ ÛÒÎÛ„Ë, ‚Ó‰ÂÌ ÓÚ
¿„ÂÌˆËˇÚ‡ Á‡ ÒÓˆË‡ÎÌÓ ÔÓ‰ÔÓÏ‡„‡ÌÂ.

2.  ‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÓÚ„Ó‚‡ˇÚ Ì‡
ÒÎÂ‰ÌËÚÂ ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇ:

- ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Ì‡ Ò‡ÈÚ‡ Ì‡ Œ·˘ËÌ‡ –ÛÒÂ
3. ƒÓÍÛÏÂÌÚË Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ
- ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Ì‡ Ò‡ÈÚ‡ Ì‡ Œ·˘ËÌ‡ –ÛÒÂ
4. ƒ‡Ú‡, ˜‡Ò Ë Ì‡˜ËÌ Ì‡ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡

ÍÓÌÍÛÒ‡
Õ‡ 14.05.2021 „. ‚ 14:00 ˜‡Ò‡ ÍÓÏËÒË-

ˇÚ‡ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ ÍÓÌÍÛÒ‡ ÔÓ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÂÌËÚÂ
‰ÓÍÛÏÂÌÚË.

5.  ‡ÂÌ ÒÓÍ Ë ÏˇÒÚÓ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
‰ÓÍÛÏÂÌÚË

 ‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÚ ‰ÓÍÛÏÂÌÚËÚÂ ‰Ó
17:30 ˜. Ì‡ 12.05.2021 „. ‚ Á‡ÔÂ˜‡Ú‡Ì ÌÂ-
ÔÓÁ‡˜ÂÌ ÔÎËÍ, ÎË˜ÌÓ ËÎË ÔÓ ÔÓ˘‡Ú‡ Ò
ÔÂÔÓ˙˜‡ÌÓ ÔËÒÏÓ Ò Ó·‡ÚÌ‡ ‡ÁÔËÒÍ‡ ‚
‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ Œ·˘ËÌ‡ –ÛÒÂ. ¬˙ıÛ ÔÎË-
Í‡ Í‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ ÔÓÒÓ˜‚‡Ú ‡‰ÂÒ Á‡ ÍÓÂÒ-
ÔÓÌ‰ÂÌˆËˇ Ë ÔÓ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ ÚÂÎÂÙÓÌ, Ù‡ÍÒ
Ë ÂÎÂÍÚÓÌÂÌ ‡‰ÂÒ.

6.  ‡ÂÌ ÒÓÍ Á‡ Ó·ˇ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÂÁÛÎ-
Ú‡ÚËÚÂ ÓÚ ÍÓÌÍÛÒ‡

¬ 14-‰ÌÂ‚ÂÌ ÒÓÍ ÓÚ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂÚÓ Ì‡
ÍÓÌÍÛÒ‡ ÍÓÏËÒËˇÚ‡ ËÁ‚˙¯‚‡ ÓˆÂÌÍ‡ Ì‡
Í‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ.  ÓÏËÒËˇÚ‡ ËÁ„ÓÚ‚ˇ ÔÓÚÓÍÓÎ
Á‡ Ò‚ÓˇÚ‡ ‡·ÓÚ‡ Ë ÍÎ‡ÒË‡ Û˜‡ÒÚÌËˆËÚÂ ‚
ÍÓÌÍÛÒ‡.

œ⁄ÀÕ»fl“ “≈ —“ Õ¿ Œ¡fl¬¿“¿ —≈ Õ¿Ã»-
–¿ Õ¿ —¿…“¿ Õ¿ Œ¡Ÿ»Õ¿ –”—≈ -
www.obshtinaruse.bg.eu

«‡ ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ:
 ‡Úˇ œÂÚÓ‚‡ - ‰ËÂÍÚÓ ‰ËÂÍˆËˇ

ì’ÛÏ‡ÌËÚ‡ÌË ‰ÂÈÌÓÒÚËî, ÚÂÎ. 082 881 738

ОБЩИНА РУСЕ

В медицинския център в столичния
квартал “Орландовци”, който от години
е в тежко финансово състояние, медици-
те над година са без заплати. Заведението
е общинско и дълго се бори за оцелява-
нето си. То е единственият общински
медицински център за кварталите “Ма-
лашевци”, “Бенковски” и “Световрачане”.
В близост е открит частен център, който
обслужва голяма част от жителите на
района. Сградата е в тежко състояние,
със стара запушена ВиК мрежа, без отоп-
ление, без специалисти и без приходи.
Медицинският център се управлява от д-
р Либер Лалев, който обвини общината,
че за 10 години не е направила нищо за
здравното заведение - нито е закупена
техника, нито е правен ремонт. Управи-
телят обясни, че няма приходи, защото
персоналът е напуснал заради лошите
условия. Кметът на район “Сердика” То-
дор Кръстев ще предложи на Столичния
общински съвет да проведе конкурс за
нов управител на центъра. Според него
д-р Лалев не се справял с упрвлението
му като търговско дружество.

На всеки европейски гражданин сред-
но се падат над 1250 евро годишни здрав-
ни разходи заради лошия въздух, става
ясно от мащабно проучване на транс-
порта, проведено от Европейския алианс
за обществено здраве (EPHA). Друго из-
следване обаче установи, че на пълнолет-
ните българи мръсният въздух струва
средно 1568 евро на година, които оти-
ват за лечение, загубени работни дни и
други разходи. Още докато беше евроде-
путат от БСП, Момчил Неков алармира,
че само за година около 15 хил. българи
са починали преждевременно заради за-
болявания, причинени от лош въздух.

Тогава бе обявено, че България е на
четвърто място в света по смъртност
заради замърсен въздух.

По-голямата част от българските
градове трябва да ограничат трафика,
за да се преборят с нарастващите нива
на замърсяване на въздуха, призова
EPHA въз основа на мащабното си
проучване. Забраната на замърсяващи
превозни средства би спряла до 23%
замърсяването с вредните прахови ча-
стици и до 36% с азотен оксид в гра-
дове с население над 1 млн. души. Това
би спестило до 130 млн. евро на годи-
на от здравни и други разходи, уста-

новява проучването.
В повечето страни замърсяването с

прахови частици между 1990 и 2018 г.
намалява, но България, Румъния и Тур-
ция са сред осемте държави, в които то
се е  увеличило.

Според СЗО замърсяването на възду-
ха причинява заболявания, които са
свързани с по-високи нива на смъртните
случаи от КОВИД-19. Ограниченията в
резултат от пандемията, наложени от
март 2020 г., бързо почистиха въздуха.
Тогава за около 10 дни София от топ 15
на най-замърсените градове в света пад-
на на стотна позиция.

Лекари от в кв.
„Орландовци”
без заплата
над година

Приетите в болница с КОВИД-19 са близо 9000

СНИМКА БГНЕС

Макар и хаотична, ваксинацията срещу заразата продължава

За пръв път от началото на
пандемията у нас настанените с
КОВИД-19 в болница са 8927 -
с 238 повече от предходния ден.
Това означава, че близо 15% от
регистрираните активни случаи
са хоспитализирани. Бързо рас-
те и броят на преведените в
реанимация - близо 730 към
сряда. Всички области са в чер-
вена зона с над 120 заболели на
100 хил. население.

Във варненските болници
вчера имаше само 58 легла, сво-
бодни за пациенти с КОВИД-

19, и 11 за интензивно лечение
и се очакваше всеки момент да
бъдат запълнени. През послед-
ните три дни 168 души са при-
ети, а изписани са само 13. В
Бургас поискаха допълнителни
количества ремдесивир, а даре-
ние от 500 опаковки от БЧК е
разпределено на 6 болници.
Почти всички легла за болни от
КОВИД-19 в област Силистра
са заети. В Гоце Делчев леглата
са запълнени почти 100%, по-
добно е положението и в
кърджалийската болница.

България е сред водещите
страни по смъртност от КО-
ВИД-19. От сайта на универси-
тета “Джонс Хопкинс” излиза, че
с 4% починали от КОВИД-19 на
14 място в света освен България
са Коморските острови и Мали,
след нас с по 3,8% са Босна и
Херцеговина и Нигерия. Бълга-
рия е десета по брой починали
на 100 хил. население. Страната
е на 48 място в света по заболе-
ли, като първенец е САЩ, а по-
следна е Бруней, сочат данните
на университета към 24 март.
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„КОФАС”:

Бавната ваксинация поставя
под въпрос растежа
Помощите за КОВИД-19 може да родят зомби компании

Бавната ваксинация в България
може да има сериозни икономически
последици. Това, заедно с комбинаци-
ята от повишен политически риск за-
ради предстоящите избори, поставя
под въпрос прогнозния ръст на БВП
от 4% за първото тримесечие на 2021
г. Това стана ясно по време на вирту-
ален семинар, организиран от “Кофас
България”.

Bъзcтaнoвявaнeтo в Бългapия и
останалите страни от Цeнтpaлнa и
Изтoчнa Eвpoпa cлeдвa cxoдни
тeндeнции, но по отношение на тем-
повете на ваксинация към момента има
сериозни разлики, а това не бива да се
подценява, каза yпpaвитeлят нa
кoмпaниятa зa oцeнкa нa pиcкa y нac
Пламен Димитpoв.

“Едва 0,88% от населението в Бълга-
рия е с две поставени дози ваксина,
което допълнително усложнява възста-
новяването на бизнес средата и създава
политическо и социално напрежение.
Възстановяването на икономиката е

близо, но въпреки това съществуват
множество предизвикателства, които са
в състояние да предизвикат отново
рецесия след масовото затваряне на
търговските обекти от края на 2020 г.
Част от тях са липсата на частно по-
требление и инвестиции, застой във
външната търговия и липсата на достав-
ки и компоненти от Азия и Европа,
която блокира производството”, отбе-
ляза още Димитров. Според анализи на
компанията възстановяването от коро-
накризата е бавно и неравномерно, а
налагането на повече рестриктивни
мерки от правителството ще повиши
риска от последваща рецесия.

Според Димитров основният спад
в икономическата активност се влияе
от секторите, пряко засегнати от ко-
ронакризата. Това са най-вече хотели-
ерството и ресторантьорството, ту-
ризмът и транспортът. Заради влоша-
ващата се обстановка не се очаква тези
сектори скоро да се върнат към по-
сериозно възстановяване. Според “Ко-

Пламен ДИМИТРОВ

фас” сред най-рисковите сектори в
България за първото тримесечие на
2021 г. са енергетиката, транспортът
и текстилът (въпреки повишените про-
дажби на спортно облекло, производи-
телите на дрехи отчитат спад от 30%
за 2020 г.), дървообработването и
търговията на автомобили (значител-
но понижение от 37% за 2020 и леко
възстановяване през 2021 г.). Сравни-
телно устойчиво се развива ИКТ сек-
торът наред с химическата промишле-
ност. Съвсем очаквано, фармацевтич-
ният сектор продължава да се развива
и през 2021 г. след отчетения ръст от
11% през изминалата година.

“Противно на очакванията, броят
компании, обявени в несъстоятелност,
е по-малък през януари-февруари 2021
г., отколкото през същия период на
миналата година. Все още обаче база-
та за сравнение е ниска, статистиката
не е показателна за реалния брой на
фирмите, които са спрели дейност
поради значителни проблеми. На прак-

тика голяма част от тях се прехвърлят
на малоимотни лица”, обясни Димит-
ров. По думите му малкият бpoй фaли-
ти е довел дo cъздaвaнeтo нa зoмби
кoмпaнии, зaвиceщи oт дъpжaвнитe
пoмoщи заради КОВИД-19, кaтo се
очаква броят да се увеличава значи-
телно до края на годината.

Природният
газ вероятно ще
поскъпне с 13%
от 1 април до мал-
ко над 32 лв. за
мВтч. Такива са
изчисленията на
Комисията за
енергийно и вод-
но регулиране
(КЕВР), които
предстои да бъдат
обсъдени на засе-
дание днес. Това
означава, че от
началото на след-
ващия месец цена-
та на газа ще стиг-

Депозитите в банките
са се увеличили чувстви-
телно през кризисната
2020 г. Спестяванията на
домакинствата и неправи-
телствения сектор в бан-
ките у нас бележат ръст
от 11,3% или 6,3 млрд. лв.
към февруари 2021 г.,
сочат данните на Българ-
ската народна банка
(БНБ). Това е чувствите-
лен скок в тежката ситу-
ация, в която много биз-
неси се наложи временно
да спрат или ограничат
работата си. За сравне-
ние, в годината на растеж
преди пандемията (февру-
ари 2021 г. спрямо фев-
руари 2020 г.) ръстът на
депозитите бе по-нисък -
около 8%. Ръстът на спе-
стяванията е и в условия-
та на нулеви лихви по
депозитите, които на
практика не могат да
съхранят стойността на
парите заради инфлация-
та и таксите. Депозитите
на домакинствата в бан-
ките достигат 62,5 млрд.

Банковите депозити
нараснаха с над 6 млрд. лв.

лв. към края на февруари,
става ясно от данните.

Кредитите за неправи-
телствения сектор са 65,9
млрд. лв. и на годишна
база се увеличават с
4,1%, съобщи БНБ в па-
ричната статистика. Уве-
личението при кредитите
за домакинствата на го-
дишна база е 6,3%. Жи-
лищните заеми отчитат
ръст от 11,3%, а потре-
бителските - 4,8%. Парич-
ното предлагане в Бълга-
рия е нараснало с 13,3%
на годишна база през фе-
вруари, показват данните.

Междувременно “Де-
лойт Централна Европа”
публикува анализ, според
който предстоят още бан-
кови сливания у нас.
Предизвикателствата, ко-
ито постави ковидкриза-
та, и новите изисквания
на клиентите ще бъдат
основен двигател на раз-
витието на българските
банкови институции,
твърди Силвия Пенева,
управляващ съдружник

на “Делойт България”. От
2015 г. има 6 основни
сливания на българския
банков пазар. От третото
тримесечие на 2019 г. до-
сега няма нови сделки по
сливания и придобивания,
но допълнителна консо-
лидация в сектора се
очаква, тъй като концент-
рацията на българския
банков пазар е относи-
телно ниска, пише в ана-
лиза. Банковият сектор в
България е доминиран от
големи дъщерни дружест-
ва на европейски банко-
ви групи. В резултат на
придобиването на Банка
Пиреос от Пощенска бан-
ка, както и на поглъщане-
то на Societe General
Expressbank от Банка
ДСК банковият сектор в
България става все по-
концентриран в съответ-
ствие със стратегията на
регулатора за намаляване
на броя на банкови лицен-
зи и подобряване на ка-
питаловата база, пише в
проучването.

През последните години все повече
компании произвеждат електроенергия
в България, но само пет имат поне 5%
пазарен дял и техният брой не се проме-
ня, става ясно от последните данни на
Евростат. Какъв е делът на най-големия
производител у нас обаче е търговска
тайна. През 2003 г. 13 компании у нас

Пет компании са монополисти на енергийния пазар у нас
държат дял от общо 95% от производст-
вото на електроенергия. През 2019 г.
техният брой се повишава до 159, но
само пет се определят като от “същест-
вено значение” за сектора.

От данните се вижда, че в някои
държави производството е съсредоточе-
но в ръцете на малък брой компании -

например в Кипър има само един произ-
водител на електроенергия, а в Малта -
три. Броят им не се обуславя толкова от
мащабите на страната, защото във Фран-
ция само пет компании произвеждат еле-
ктроенергия. На другия полюс е Дания,
където има над 1300 производители на
електроенергия към края на 2019 г. От

Евростат отчитат, че през последните
години пазарният дял на големите про-
изводители на пазара намалява. Най-го-
лямото намаление е отчетено в Малта -
с 62 процента. В Румъния и Латвия
процесът е точно обратен - доминация-
та на големите компании се засилва с
респективно 4,3% и 0,3%. Делът на най-
големия производител на пазара в Румъ-
ния към 2019 г. е около 30%, а в Латвия
- 86%, показва евростатистиката.

Цената на газа може
да е рекордно висока от април

не най-високата
си стойност от
повече от година
насам - на практи-
ка след като в на-
чалото на март
2020 г. бяха пре-
договорени усло-
вията по договора
с “Газпром” и
беше включена па-
зарната компонен-
та в ценовата фор-
мула. Сега точно
заради тази пазар-
на компонента се
налага и поскъпва-
нето - на между-

народните борси
през март природ-
ният газ поскъпна
от около 15 до 18
евро за мВтч или
с 20%.

Окончателно-
то решение колко
ще струва газът
през новия месец
ще бъде взето на
1 април, така че да
бъдат отчетени и
данните за по-
следните дни на
март. Точно зато-
ва е много веро-
ятно скокът да е

дори по-голям от
сега заложените
13%. Подобно
решение в наве-
черието на избо-
рите обаче едва
ли ще се хареса
на управляващи-
те от ГЕРБ и
нищо чудно от-
ново да станем
свидетели на по-
литически на-
тиск за отлагане-
то му, както се
случи в началото
на септември за-
ради протестите.
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Европейската комисия (ЕК) представи
данни от второ проучване за сравнение на
качеството на хранителни стоки, продавани
с една и съща марка в ЕС. Проучването
потвърждава, че под едно наименование се
разпространяват стоки с различно качество.
Първото проучване затвърди съмненията,
че има разлики поне в една трета от прове-
рените изделия. Тези различия не са ясно
видими от опаковката, а се забелязват при
сравнение на описанието на съставките.
Второто проучване е открило, че и на вкус
хранителните стоки са различни, когато са
изработени с различни съставки.

Разликите в хранителните стоки не след-
ват географско разпределение, заявява ко-
мисията. Различия са установени в полови-
ната от проверените хранителни стоки,
купени в България, Чехия, Германия, Дания,
Естония, Испания, Унгария, Италия, Лат-
вия, Литва, Малта, Полша, Словения, Слова-
кия, Белгия и Холандия.

Докладът за второто проучване показ-
ва, че някои от проверените стоки в Бълга-
рия са с различно съотношение на влагани-
те съставки, както и че се използва напри-
мер фруктоза вместо захар. В газирани на-
питки, продавани у нас, се влага арабска
дъвка (хранителна добавка Е 414), докато в
страни от Западна Европа тази съставка
липсва. Установени са и разлики в прове-
рена марка кафе, като у нас продаваното
изделие при варене отделя повече пяна.

Проверката е показала също разлика в
цветовете на напитки и зърнени закуски,

ЕК пак засече двойни
стандарти в храните
Слагат ни повече сол в чипса и стабилизатора
арабска дъвка в безалкохолните

Горивата поскъпнаха с 13% от началото на годината
От началото на годината цената

на най-масовия бензин А95 се вдиг-
на малко под 13%, а дизеловото
гориво - с около 13,6%. Причините
са изцяло външни. Няма нито една
причина, която е свързана с българ-
ския пазар, и причините са доста
разбираеми. Това обясни Андрей
Делчев, изпълнителен директор на
Българската петролна и газова асо-
циация, по БНТ. “В началото на
март ОПЕК задържа ограниченията
върху квотите за производство, с ко-
ето налага дефицит на пазара. Това
е основната идея - да има по-ниско
предлагане спрямо търсенето, кое-
то да доведе до увеличение на цени-
те. Пазарът веднага реагира с ня-
колко процента нагоре. Освен това
в началото на февруари пазарите

Андрей Делчев

Националната елект-
рическа компания (НЕК)
ще плати 1,11 млн. лева без
ДДС за преконсервиране
на оборудването за АЕЦ
“Белене”. Това става ясно
от публикувана обществе-
на поръчка на компания-
та. Двата блока за АЕЦ
“Белене” са произведени
от “Ижорските заводи”,
но с писмо от 25 декем-
ври 2020 г. те делегират
правата за извършване на
техническо ръководство
при преконсервацията на
оборудването на “Атом-

Преконсервират реакторите за АЕЦ „Белене”

очакваха, че след втората вълна на
пандемията ще има съживяване, т.е.
имаше надежда, която също тласна
цените нагоре”, каза Делчев.

Друга причина, която по-малко
се коментира, но тя е глобална - фи-
нансовите пазари са изключително
ликвидни, банките не дават лихви.

Това тласка инвеститорите да
търсят други пазари да инвестират
парите си и да получават печалба за
своите пари. Тези пазари са пазари-
те на метали, фючърсите на суров
петрол и т.н., допълни Делчев. “Спе-
кулантите, инвеститорите също се
насочиха към тези пазари. Вляха
пари там и вдигнаха цената”, обяс-
ни той. Някои от авторитетните ана-
лизатори предвиждат повишаване на
цената на суровия петрол. В момен-
та тя е около 62-63 долара за сорт
Брент за барел. Някои предвиждат
да достигне 70-80 долара, коменти-
ра Делчев. Неговата прогноза е, че
по-скоро цената ще се задържи или
леко ще падне надолу. Данните от
последните един-два дена са, че це-
ните вървят по-скоро надолу.

стройекспорт”, обясняват
от НЕК. В процеса
задължително обаче тряб-
ва да участват експерти от
“Ижорските заводи”. И
двете компании са част от
ядрената корпорация “Ро-
сатом”. Тъй като “Атом-
стройекспорт” има изклю-
чителни права за
извършването на тези дей-
ности обществената
поръчка е за договаряне,
но без предварителна по-
кана. Срокът за изпълне-
ние на договора  е 31 де-
кември 2023 г., става ясно

от публикуваната инфор-
мация. Според договора
експертите ще трябва да
анализират как е органи-
зирана работата по кон-
сервацията на оборудване-
то - помещенията, в които
се съхранява, техническа
екипировка и т.н. Ще
бъдат проверени вътреш-
ни документи, регламенти-
ращи изпълнението на
дейността, и условията
като цяло за съхранение
на оборудването за втора-
та ядрена централа у нас.
Обществената поръчка е

отворена до 5 април.
До пролетта на 2017 г.

оборудването за АЕЦ
“Белене” се съхраняваше
в “Ижорските заводи”.
След като България загу-
би арбитражното дело, за-
ведено от руския произ-
водител, трябваше да пла-
ти 620 млн. евро за двата
реактора и да ги получи.
В момента те се съхраня-
ват на проектираната пло-
щадка на централата. До-
говор за съхранение на
оборудването беше склю-
чен между НЕК и “Атом-

Национална агенция за при-
ходите повишава сигурността
при плащанията с банкови кар-
ти в интернет, като въвежда дву-
факторната идентификация при
потвърждаване на плащането.
Виртуалният ПОС на НАП е
една от най-често използваните
електронни услуги на приход-
ната агенция. От създаването
през нея са извършени повече
от 1,2 милиона трансакции за
над половин милиард лева. От
началото на тази година през
виртуалния ПОС са платени
повече от 50 млн. лв., съобща-
ват от НАП. Различен ще бъде и
начинът на потвърждаване на
трансакции при плащане с кар-
ти, които поддържат Mastercard
IdentityCheck и Verified by
Visa. Въведената двуфакторна
идентификация включва, освен
познатата динамична парола,
още една статична - 3D паро-
ла, която служи за потвържде-
ние на онлайн плащанията. Тя
ще се дава от обслужващата
банка, която е издала картата,
уточняват от НАП.

Потребителите ще видят
новия интeрфейс на плащания-
та през виртуален ПОС тер-
минал след 9 ч. на 30 март. На
тази дата между 8,30 ч. и 9
часа са възможни затруднения
при достъпа до електронните
услуги на НАП. Повече инфор-
мация за двуфакторната иден-
тификация може да се получи
от обслужващата банка, изда-
тел на картата.

НАП въвежда
двойна защита
при плащания
в мрежата

стройекспорт” в края на
2018 г. Засега бъдещето
на това оборудване не е
съвсем ясно. В началото
на годината правителство-

то обяви, че то може да
бъде ползвано за нов блок
в АЕЦ “Козлодуй”.

Коментар на Стр. 8

както и най-високи количества на сол в
чипс, продаван у нас. Установени са също
вкусови разлики в студен чай. Най-често
в по-бедните страни се влагат по-евтини
съставки, сочат данните.

ЕК припомня, че през 2017 г. издаде
насоки за прилагане на европейското за-
конодателство за защита на потребители-

те и храните по съмнения за двойно ка-
чество на хранителните стоки в различ-
ните страни от ЕС. Година по-късно ко-
мисията предложи допълнителни прави-
ла, с които да се определи кога допуска-
нето на разлика в качеството на храните
е подвеждащо действие. Новите правила
ще влязат в сила от юни догодина.

НА 25.03.2020 г. НА 89 ГОДИНИ
ЗАВИНАГИ НИ НАПУСНА

IN MEMORIAM

ПОЛКОВНИК КОСТА
ГЕНОВ КОСТОВ

НЕКА ГОДИНА ПО-КЪСНО
СИ СПОМНИМ ЗА ЧОВЕКА,

КОЙТО ЧЕСТНО СЕ Е ТРУДИЛ
И СКРОМНО ЖИВЯЛ. 

ТЪГУВАМЕ И МНОГО НИ ЛИПСВА!
ОТ СЕМЕЙСТВОТО
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СНИМКА БГНЕС

Работници от автомобилния завод на “Фолскваген” в Хановер-Стьокен излязоха на предупредителна
стачка. Тя бе организирана след безуспешния четвъртия кръг преговорите между синдикатите
и работодателите за сключване на колективен договор.  Работниците настояват
за по-добри условия на труд на фона на коронавирусната пандемия и по-високо заплащане

НАТО и ЕС заедно срещу Москва, призова генсекът Столтенберг

Русия предупреди
САЩ за действията им

СНИМКА БГНЕС

Дъщеря и майка се прегръщат, след
като се събрали край Сидни в хода
на евакуацията от наводненията в
австралийския щат Нов Южен Уелс.
Намереният мъртъв жител на
Сидни е първата жертва от
бедствието, предизвикано от
проливните дъждове. За 24 000
жители на щата е все още в сила
разпореждането за евакуацията, а
други 60 000 са в готовност да се
евакуират, след като реките и
язовирите продължат да преливат
и такова бедствие е “невиждано от
50, а на места и от 100 години”

САЩ неглижираха ракетни
стрелби на Северна Корея

Джонсън похвали алчността
за успеха с ваксинацията

Елена Йончева оглави
контактна група в ЕП

Елена Йончева беше единодушно
избрана за председател на Контакт-
ната група по убежището, подкоми-
сия към Комисията по граждански
свободи, правосъдие и вътрешни ра-
боти. Евродепутатката ще коорди-
нира докладчиците по законодател-
ната реформа в по политиката за
убежище. “Законодателната рефор-
ма на ЕС в областта на убежището
е изключително важна, особено за
България, която е на първа линия на
бежанските вълни”, заяви Йончева.

Скопие пусна Гарванлиев
на Евровизията

Сформираната от Македонска-
та радио и телевизия (МРТ) коми-
сия за участието на Васил Гарван-
лиев в Евровизия реши, че той ще
бъде представителят на РС Маке-
дония в конкурса, макар да е декла-
рирал българския си произход, пре-
даде БГНЕС. Според европравилата
една обществена телевизия няма
право да дискриминира никого зара-
ди верска, национална или друга при-
надлежност и гражданство.

Путин с право да се
кандидатира за нов
президентски мандат

Държавната дума прие оконча-
телно поправките в конституция-
та, които дават право на президен-
та Владимир Путин да се кандида-
тира отново за държавен глава.
Промените нулират досегашните
мандати на Путин и той може да
се кандидатира за поста още два
пъти. Путин се е ваксинирал срещу
КОВИД-19 във вторник вечер, но
процедурата не беше публична.

Отменено е военно
положение в Армения

Арменският парламент отмени
военното положение, въведено в
страната на 27 септември 2020 г.
при избухването на конфликта за
Нагорни Карабах. Инициативата е
на опозиционните фракции “Проспе-
рираща Армения” и “Светла Арме-
ния”, съгласувана с премиера Никол
Пашинян за разрешаване на полити-
ческата криза. Мярката се наложи,
за да се проведат предсрочни парла-
ментарни избори. По закон в Арме-
ния действащ премиер не може да
бъде отстранен от длъжност, ако е
в сила военно положение.

Секретарят на руския Съвет за си-
гурност Николай Патрушев заяви пред
журналисти, че ако САЩ създадат
“трудни дни” в отношенията с Русия,
те ще трябва да отговорят за това. Така
той коментира думите на президент-
ския помощник на САЩ Джейк Съли-
ван, предаде ТАСС. “Тъй като те пред-
сказват, това означава, че те планират.
И ако планират, тогава те могат да го
изпълнят. Но тогава те ще носят отго-
ворност за действията, които могат
извършат”. В същото време Патрушев
добави: “Ние се ангажираме с конст-
руктивно сътрудничество, което би
отчитало интересите на всяка от стра-
ните, би било равностойно. Искам да
подчертая, че не сме извършвали ни-
какви враждебни действия срещу САЩ,
не ги извършваме понастоящем и не
планираме да го правим в бъдеще”.

В интервю Съливан каза, че Моск-
ва и Вашингтон имат много различия.
“Смятаме че предстоят трудни дни с
Русия, защото има въпроси, по които
имаме дълбоки разногласия, има дей-
ствия, на които трябва да дадем реши-
телен отговор. Тези отношения няма
да бъдат лесни, ще бъдат изпълнени
със сериозни предизвикателства”,
изтъкна Съливан.

ЕС и НАТО не могат да се справят
поотделно с предизвикателствата от
Русия, затова трябва да работят заед-
но. Това заяви генсекът на НАТО Йенс
Столтенберг, говорейки при открива-
нето на втория ден от срещата на
външните министри на алианса с уча-
стието на представители на ЕС. “Днес
ще обсъдим Русия с участието на
Швеция, Финландия и Върховния
представител на ЕС по външните ра-

боти и политиката за сигурност. Ни-
кой от нас не може да се справи сам,
но заедно можем да се допълваме,
подчерта норвежецът.

Първият дипломат на ЕС Жозеп
Борел обсъди с натовските министри
отношението към Русия. Той нарече
Русия опасна съседка, но призова да
има отворени канали за решаването на
някои общи въпроси като ядрена сдел-
ка с Иран или климатичните промени.
“Но в същото време трябва да възпи-
раме и да се противопоставим на Ру-
сия”, каза той. По-рано Борел заяви,
че Русия е тръгнала по пътя на кон-
фронтация с общността.

Председателят на Европейския
съвет Шарл Мишел съобщи, че изра-
ботването на обща стратегия спрямо
Русия е отложена за следващата среща
на върха на ЕС (през юни).

Британският премиер Бо-
рис Джонсън заяви пред
съпартийци консерватори, че
“алчността и капитализмът са
в основата на успеха с масо-
вото ваксиниране във Вели-
кобритания”. Думите му пре-
дизвикаха скандал и Джонсън
обясни, че е имал предвид
бързината на фармацевтични-
те компании в създаването на
ваксини. Великобритания
ваксинира 36% от населени-
ето си с първа доза. ЕС, къде-
то такава са получили 11%,
ще обсъжда темата на среща
на върха в четвъртък.

Германският канцлер г-
жа Ангела Меркел отмени
тежката блокада за Велик-

ден, ден след като тя бе обя-
вен. “Поемам цялата отго-
ворност, това беше моя
грешка. Като си удряш гла-
вата в стена, резултатът е
само един - печели стената.
Това го разбрах”, сподели
Меркел. Всички магазини,
без хранителните, трябваше
да затворят между 1 и 4 ап-
рил, а пътуванията и църков-
ните служби с миряни тряб-
ваше да са забранени. Огра-
ничението предизвика недо-
волство и след извънредни
срещи Меркел го отложи.

СЗО съобщи, че британ-
ският щам на вируса е раз-
пространен в 125 държави, а
южноафриканският в 75.

Северна Корея изстреля
две ракети с малък обсег
през уикенда, съобщиха
американски и южнокорей-
ски представители. Изпита-
нията са първи при прези-
дента Джо Байдън.

Става дума за две крила-
ти ракети, изстреляни от за-
падното крайбрежие на Се-
верна Корея.

Американската админи-
страция коментира, че
“нищо особено не се е про-
менило” и това е “нормал-
но” тестване, което не бива
да се хиперболизира.

Изпитването идва само
дни, след като американ-
ският държавен секретар

Антъни Блинкен обеща да
работи за ядреното разоръ-
жаване на КНДР и разкри-
тикува нейните “системни
и широко разпространени”
нарушения на човешките
права.

Южнокорейски депута-
ти коментираха, че изявле-
нието на САЩ демонстри-
ра провал в координацията
между съюзниците.

Наблюдатели на ООН
твърдят, че Пхенян развива
ракетната си програма с
300 млн. долара, открадна-
ти чрез кибератаки, въпре-
ки забраната за извършване
на подобни тестове, нало-
жена през 2006 г.
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Дебилът и зелникът
От стр. 1

Стигнахме дотук, след
като от миналия април
насам министър-предсе-
дателят непрекъснато ни
спасява, ама така ни спа-
сява, че сме в челните
редици по смъртност от
КОВИД-19 в Европа. Ето
кратка и непълна хроно-
логия на хвалбите на Бо-
рисов:

12 април 2020 г. - “От
миграцията ги спасих
българите, остава и от
това (коронавируса - б.а.)
да ги спася и да ми е спо-
койно на съвестта.”

4 юни 2020 г. - “Спра-
вихме се прекрасно в
една много тежка панде-
мия. Най-меките мерки и
за най-кратко време с най-
добри резултати са в
България. Това, което
направихме, е чудо. И
никой друг колега в света
не успя да го направи.”

4 ноември 2020 г. -
“Февруари, март, април
ще изправя държавата. Не
се подвеждайте по лъжци-
те. Те това целяха - пуч,
да не могат да се финан-
сират системите. И да
кажат: за всичко е вино-
вен Бойко.”

Бойко не е виновен за
всичко. Бойко е отгово-
рен само за думите и де-
лата си. Почти година
след първата хвалба спо-
койно ли ти е на съвест-
та, Бойко? Направи ли
чудо, Бойко? Изправи ли
държавата, Бойко? Няма
смисъл да го питате лич-
но. В бойкоцентричния
свят, в който живеем по-
край него, отговорите ще
са само “да”.

Този министър-пред-
седател достигна с неком-
петентната си политика в
пандемията такива анти-
постижения, защото нито

болните намаляха, нито
смъртните случаи, нито са
наред нещата с ваксините,
нито има адекватна под-
крепа за малкия и средния
бизнес, че ще е чудо, ако
народът му гласува след
всичко това доверие да го
води отново.

Не му давайте пак зел-
ника, не се оставяйте да
ви мислят за дебили, да
ви правят на глупци! Вие
може и да си нямате про-
курори, които да бдят за
достойнството ви, но
имате избори, на които
може да го защитите.
Направете го!

Вечен слуга

Явно харчовете по
АЕЦ “Белене” скоро
няма да спрат, въпреки
че управляващите прати-
ха за пореден път проек-
та на прага на фризера.
Националната електри-
ческа компания се под-
готвя да плати 1,11 млн.
лв. без ДДС за прекон-
сервиране на оборудва-
нето за АЕЦ “Белене”,
което страната ни плати,
след като бе осъдена от
Арбитражния съд в Же-

нева. Това става ясно от
обществена поръчка на
компанията. Срокът за
изпълнение на договора
е 31 декември 2023 г. Той
е показателен и за това,
че само въпрос на време
е втората атомна центра-
ла да бъде пъхната изця-
ло във фризера.

Иначе, след много-
кратно повтаряното от
енергийния министър
Теменужка Петкова оп-
равдание, звучащо като
виц, че КОВИД-кризата
временно е спряла инте-
реса на инвеститорите
към “Белене”, се надявах-
ме, че няма да станем
свидетели на по-големи
безумия в сектора. Уви!
Преди два месеца Мини-
стерският съвет изненад-
ващо одобри доклад “За
предприетите действия и
за резултатите от напра-
веното проучване на
възможностите за из-

граждане на нова ядрена
мощност на площадка 2 в
АЕЦ “Козлодуй”, като за
целта се използва купе-
ното от България и неиз-
ползвано оборудване за
АЕЦ “Белене”. Това не е
изненада след посещени-
ето на американския по-
сланик Херо Мустафа
миналата есен в АЕЦ
“Козлодуй”, откъдето тя
даде директни указания
как да се развива българ-
ската ядрена енергетика.

Казусът с АЕЦ “Бе-
лене” показва поне още
две неща. Първо - за по-
вече от десет години
ГЕРБ не можаха да из-
градят виждане за енер-
гийния сектор у нас и
сменяха стратегиите си
всяка година. И второ -
Борисов се оказа отлич-
но куче пазач на интере-
сите на Белия дом, де-
монстрира вярност на
всеки негов обитател.

През есента на 2019 г.
след срещата си с прези-
дента на САЩ във Ва-
шингтон, Той цитира
Тръмп, който много ха-
ресал проекта за АЕЦ
“Белене”. Стопанинът
на Белия дом вече е друг
и премиерът ни запя
друга песен. Той много
добре знае, че за да се
хареса на новите влас-
телини зад океана, тряб-
ва да се откаже от всич-
ко руско. И го направи.
Въпреки че подопечната
Му счетоводителка до
съвсем неотдавна убеж-
даваше обществото, че
АЕЦ “Белене”ще бъде
построена от руската
“Росатом”, френската
“Фраматом” и американ-
ската “Дженерал елект-
рик”. Събитията обаче
показват, че когато си
със слугински мантали-
тет, оставаш слуга за цял
живот.

Евгени ГАВРИЛОВ
БЛАГОВЕЩЕНИЕ. В българска-

та традиция денят се свързва с
идващата пролет и е известен
като Благовец или половин Велик-
ден. Според поверието в този ден
долитат кукувицата и лястовица-
та и носят благата вест, че зима-
та си е отишла. На Благовец
трябва за пръв път да се хапне нещо зелено -
коприва, киселец или лапад, за да потече в тяло-
то на човека “нова кръв”.

1885 - В СЛИВЕН СЕ РАЖДА СТЕФАН МАКЕ-
ДОНСКИ, ОПЕРЕН ПЕВЕЦ (УМИРА 1952 Г.).
Основоположник на Държавния му-
зикален театър (1948 г.) и негов
пръв директор. Учи пеене и сценич-
но майсторство в Москва, специа-
лизира във Франция и Германия.
Първият носител на званието “на-
роден артист” за България. След
смъртта му неговото име носи Музикалният те-
атър.

1890 - РАЖДА СЕ ЧУДОМИР, ПИСАТЕЛ И
ХУДОЖНИК (УМИРА 1967 Г.). Ис-
тинското му име е Димитър Хрис-
тов Чорбаджийски. Завършва
Държавното рисувално училище в
София, специализира в Париж. Ра-
боти като учител по рисуване,
председател е на читалище “Искра”
в Казанлък, директор на музея и централна фи-
гура в културния живот на града. Автор на над
150 картини, карикатури, хумористични стихо-
ве, епиграми, сонети, пародии, хумористични раз-
кази, памфлети, скици и фейлетони. Творбите
му са преведени на румънски, руски, словашки,
сръбски, чешки език.

1921 - РАЖДА СЕ НАЧО ПАПАЗОВ, ПОЛИ-
ТИК (УМИРА 1996 Г.). Бил е ми-
нистър на просветата и култура-
та, председател на Държавния ко-
митет за наука, технически прогрес
и висше образование, първи зам.-ми-
нистър на правосъдието, посланик
на България в Япония. Герой на со-
циалистическия труд.

1924 - В БЪЛГАРИЯ Е ПУБЛИКУВАН ЗАКОН
ЗА ОБЩЕСТВЕНИТЕ ОСИГУРОВКИ. Регламен-
тира се осигуряване при тру-
дова злополука, болест, инва-
лидност, старост и майчинст-
во. За пръв път се въвежда 6-
месечен неплатен отпуск по
майчинство. Към правителст-
вото се създава фонд “Обществени осигуровки”
с равни вноски от държавата, трудещите се и
собствениците. На тази дата през 1951 г. е
публикувано постановление на правителството,
с което влиза в сила указ от 17 март с.г. на
Президиума на НС за всенародна безплатна ме-
дицинска помощ.

1934 - РАЖДА СЕ ХРИСТО ФОТЕВ, ПОЕТ
(УМИРА 2001 Г.). Стихо-
творението му “Господи,
колко си хубава” е сред ше-
дьоврите на българската
любовна лирика. Животът и
творческият му път са свързани с Бургас. Автор
на стихосбирките “Баладично пътуване”, “При-
станище”, “Лирика” и др. През 2006 г. е учреден
Национален конкурс за поезия, посветен на голе-
мия ни поет, който се провежда на две години.

1966 - УМИРА ПРОФ. ВЕНЕЛИН ГАНЕВ,
ЮРИСТ, СОЦИОЛОГ, ДИПЛОМАТ И ПОЛИТИК
(Р. 1880 Г.). Бил е министър на
правосъдието, създател и пред-
седател (1924) на първото пра-
возащитно сдружение “Българ-
ска лига за защита правата на
човека и гражданина”. Органи-
зира и ръководи първото социо-
логическо дружество в България (1925-1938).

Не ви щем парите...

Най-актуалните дан-
ни на Европейската ко-
мисия за разпределение-
то на средствата от ин-
струмента “Шуър” за
подкрепа на заетостта в
пандемията разбиват на
пух и прах гордостта на
кабинета “Борисов 3” -
мярката “60 на 40”.
България се оказва на
опашката не само по раз-
мер на одобрените сред-

ства, но и по брой на
подкрепените с тях ра-
ботници и служители.
По линия на този инст-
румент на България се
падат едва 500 милиона
евро от общо 90 милиар-
да евро. Или иначе каза-
но, нашият дял се свежда
до скромния половин
процент! За сравнение,
Румъния е успяла да по-
стигне осем пъти повече
- 4 милиарда евро!

Става като в приказ-
ката “Не ви щем парите!”.
Нашите управляващи
странно защо се отказват
от възможност за подкре-
па в кризата. Всъщност,
закономерно е - тези хора
не милеят за народа си.
Зорлем ни правят бедни,
но горди, докато ние
мрем. И в същото време
тръбят пред Европа кол-
ко сме добре.

По линия на “Шуър”
се предоставя финансова
помощ под формата на
заеми, които се отпускат
от ЕС на държавите-член-
ки при благоприятни ус-
ловия. Всеки ще се запи-
та: кой ни определи тези
500 милиона евро? Те са
точно широко пропаган-
дираният ресурс от 1
милиард лева за фонд
“Безработица” в НОИ, с
които се финансира ос-
новно мярката “60 на 40”.

Меко казано, властта
се прави на повече като-
лик от папата. Защото
заемите по “Шуър” вли-
зат в държавния бюджет,
без да водят до влошава-
не на дефицита. Простич-
ко казано - колкото и пари
да изтеглим по “Шуър”,
ако успеем да ги защитим
и гарантираме, те няма да
навредят на дефицита ни,

който и без това е рекорд-
но нисък на фона на дру-
гите държави, които са
изразходвали няколко
пъти повече средства
като дял от БВП за пре-
одоляване на последици-
те от кризата. Тук отново
сме на последно място с
дял от 6,7% от БВП за
предприетите социално-
икономически мерки при
средно 14% в ЕС! Казано
простичко, парите може-
ха да са повече и да има-
ме допълнителен буфер
срещу кризата, за реална
подкрепа както за фирми-
те, така и за хората. А не
както е сега - шепа фирми
да са “абонирани” за
държавната помощ, оста-
налите - кучета ги яли.
Така е в нашето царство.
Е, скоро поданиците ще
изземат властта в това
царство.

Ева КОСТОВА



 Г-н Зарков, до парла-
ментарните избори остава
малко време, но хаосът с
организацията продължава
- не е ясно как ще се гласува,
ще успеят ли всички да гла-
суват... Умишлено ли управ-
ляващите допуснаха този
хаос?

- Има смесица между
умисъл и некомпетентност.
Некомпетентността се про-
явяваше в последните 4 годи-
ни в законодателството по
Изборния кодекс - всеки път,
когато те го “отваряха”, вме-
сто да се реши даден проблем,
се създаваше нов. Това ще се
отрази и на организацията на
тези избори. Като прибавим
и специфичната обстановка
покрай КОВИД-19, нещата
стават доста сложни. Има и
умисъл, защото, струва ми се,
управляващите целенасочено
се опитват да убедят хората,
че тези избори са просто ня-
каква формалност, която
бързо трябва да премине, оп-
равдавайки се с острата за-
плаха за здравето. На това
БСП се противопоставя ка-
тегорично. Тези избори, с
всичките им предизвикателст-
ва, са шанс за качествена про-
мяна, който като общество не
може да си позволим да из-
пуснем. Убеден съм, че
българските граждани в край-
на сметка ще разчетат много
добре залога на изборите и
ще гласуват.

 Кампанията този път
е по-различна, БСП е за-
труднена да провежда тра-
диционните си срещи очи в
очи. Успяхте ли да намери-
те подход?

- Искаше ми се да имам
още повече възможности за
срещи с хората, и то не само
на организирани мероприя-
тия, а на терен, както е мо-
дерно да се казва. Затвориха
пазари, улиците се изпразни-
ха, това промени нещата.
Още в началото бяхме пред-
видили да използваме макси-
мално социалните мрежи, за-
лагаме много и на модерните
методи на комуникация и
кампания. Опитваме се не да
правим само шоу, а да преда-
ваме послания, да обрисува-
ме нашите идеи, да ги показ-
ваме на практика.

 Премиерът Бойко Бо-
рисов обаче води кампания
от държавен джип, почти
целият кабинет е ангажи-
ран с предизборни меропри-
ятия. Това ли трябва да се

Чувствам се не асоцииран,
а истински русенец
Кръстихме нашата програма „С грижа за хората” като
контрапункт на онази власт, която се грижи единствено за самата
власт, посочва водачът на листата на „БСП за България” в Русе

КРУМ ЗАРКОВ:

случва и може ли да бъде
предотвратено за следващи
избори?

- Повечето от изброените
неща за нас представляват
нарушение и БСП сезира
съответните институции.
Освен това обаче става ясно,
че ГЕРБ залагат не на убеж-
дението, а на властовия си
ресурс, т.е. на силата, за да
си гарантират подкрепа. Тук
разликата между БСП и ГЕРБ
е много отчетлива. Ние се
опитваме да изградим заедно
с гражданите общ проект за
бъдещето, да им вдъхнем са-
мочувствие и увереност, че
утре ще бъде по-добър ден, а
ГЕРБ казват: Само внимавай-
те да не стане по-зле. Те зала-
гат на страха и демонстрират
сила с всяко появяване. Каз-
ват: Вижте, в нас са и хлябът,
и ножът, така че гледайте да
не ни ядосвате. Колко пъти
хората ще се хващат на тази
въдица?

 ГЕРБ, особено през по-
следната година, направиха
интересни, но и спорни хо-
дове в законодателството,
в предизборната си програ-
ма отново говорят за нова
Конституция. Каква е ва-
шата оценка за законо-
творчеството в последния
парламент?

- Може да прозвуча
твърде остро, но законодател-
ството в този парламент бе
абсолютно безобразие! Не го

казваме само ние като опо-
зиция, констатираха го и
международни наблюдатели.
ГЕРБ представят като нова
старата си програма, т.е. още
от същото. Включително още
фарсови, но в същото време
опасни трикове, като този с
Конституцията. ГЕРБ про-
дължават да печелят време, за
да останат на власт. Затова
кръстихме нашата програма
“С грижа за хората” като
контрапункт на онази власт,
която се грижи единствено за
самата власт. Надявам се, че
този път номерът им просто
няма да мине.

 Стана ясно, че Лаура
Кьовеши не приема седем
от десет български канди-
дати за европейски делеги-
рани прокурори. Продължа-
ват и критиките към въвеж-
дането на т.нар. надглавен
прокурор. Какъв е изходът
от тази ситуация?

- БСП бе единствената
партия в и извън парламента,
която още в началото поста-
ви въпроса как се подбират
евроделегираните прокуро-

свободи в страната; начина,
по който се законодателства...
За всичко това сме изготвили
мерки и нормативни проме-
ни, които ще направят така,
че проблемите, за които се
говори от години и се
подхвърлят между политиче-
ските сили, да бъдат решени
веднъж завинаги. Това ще
стане в съответствие с меж-
дународните стандарти, как-
то и с искането на граждани-
те за прекъсване на двойния
аршин и за равенство пред
закона, т.е. за истинска пра-
вова държава.

 Какъв трябва да е след-
ващият парламент?

- Това ще кажат хората.
Иска ми се следващият пар-
ламент да е доминиран от
представители на Българска-
та социалистическа партия и
в него да намерят място по-
вече почтени хора.

 За втори път сте во-
дач на листата в Русе, ус-
пяхте ли да станете “асо-
цииран русенец”?

- Чувствам се не асоции-
ран, а истински русенец, за
което съм много благодарен
и на русенската организация
на БСП, и на русенци. Рабо-
тихме много активно през
тези 4 години. Отворихме се
към хората, много добре сме
приети като организация, не
само аз като народен пред-
ставител. Успехът на местни-
те избори е доста сериозен
показател - спечелихме кмет-
ската надпревара в Русе. Пре-
ди това имахме много добри
резултати и на европейските,
и на предишните парламен-
тарни, и на президентските
избори. Дошъл е моментът да
затвърдим ролята си на първа
политическа сила и в Русе, и
в областта, което, струва ми
се, е напълно възможно.

 С какво листата на
“БСП за България” в Русе
превъзхожда останалите?

- Може би с това, че е
много балансирана и логич-
на. След мен е председателят
на партийната ни организа-
ция в град Русе, имаме пред-
ставител на по-малките общи-
ни, силна гражданска квота...
Балансирани сме и като спе-
циалности - аз съм юрист,
Пламен Рашев е икономист,
следва земеделец, представи-
тел на културните среди...
Това са все сфери, в които
Русе има силни традиции,
застрашени от актуални ост-
ри проблеми. Имаме проблем
и с въздуха, и с екологията
като цяло, в листата има и
учени от тази сфера, както и
граждански активисти, изве-
стни с твърдите си позиции
за чистия въздух и чистата
среда. Докато изброявам
всичко това, си давам сметка,
че действително проблемите
на Русе са проблеми и на
цялата ни държава. Трябват
ни ясни правила, справедли-
во икономическо развитие,
чиста околна среда, култура
и образование - това са неща-
та, от които всички области
имат нужда.

Интервю
на Павлета ДАВИДОВА

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

ри. Никой друг не обърна
внимание на този много ва-
жен въпрос. Това са онези
прокурори, които ще излязат
от опеката на главния проку-
рор, за да разследват и да про-
веряват как се харчат мили-
ардите, които идват от ЕС.
Сега има страшно амбициоз-
на програма във връзка с
преодоляване на въздействи-
ето на проблемите, създаде-
ни от КОВИД-19, и не може
да си позволим тези нови
средства да изтекат пак в джо-
бовете на няколко човека.
Единственото изказване по
темата в парламента беше на
Корнелия Нинова, която
обясни, че процедурата, по
която ще се подбират тези
прокурори, ще доведе до нов
международен скандал. Меж-
ду първо и второ четене из-
готвихме предложения, с ко-
ито да направим тази проце-
дура така, че да сме сигурни,
че хората, които ще пратим
към Европа, ще получат одо-
брение. Не бяхме чути. Случ-
ващото се сега между Кьове-
ши и Висшия съдебен съвет
по този въпрос е поредното
петно върху международния
имидж на България и поред-
ният удар върху доверието,
което гражданите имат към
институциите у нас. Всичко
това можеше да бъде предот-
вратено с добра воля и ком-
петентност, БСП демонстри-
ра и двете като опозиция.

 БСП често казва, че
България трябва да се върне
към принципите на право-
вата държава и демокра-
тичността. Какво залага
предизборната ви програма
в тази насока?

- След заседанието на 50-
ия конгрес на БСП в партия-
та бе създаден специален
Съвет за правосъдие към На-
ционалния съвет. Той изра-
боти амбициозна и подробна
програма за осъществяване
на реформа в сферата на пра-
восъдието. Тя засяга абсолют-
но всички аспекти, за които
се говори през годината,
включително тези, които през
лятото изкараха хората на
площада. Те засягат главния
прокурор и неговия статут;
ВСС; антикорупционния ор-
ган; начина, по който се за-
щитават човешките права и“

Çàêîíîäàòåëñòâîòî
â òîçè ïàðëàìåíò
áå àáñîëþòíî áåçîáðàçèå

КРУМ ЗАРКОВ е роден през 1982 г. в София.
Завършил е Университет Париж 1 “Пантеон-
Сорбона”, специалност Международно публично
право и право на международните организации.
Работил е в Комисията за отнемане на незаконно
придобито имущество и в Комисията по вътрешна
сигурност и обществен ред в 41-вото и 42-рото
Народно събрание. Народен представител от “БСП
за България” в 44-тото НС и зам.-председател на
парламентарната група. Член е на ИБ на БСП.
Владее френски и английски език.
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малко е заключил устата си, или пък проронва неохотно по
някоя и друга дума. Като например за ролята на Червената
армия в битката при Ардените, която тръгва в мощно настъпле-
ние, за да му помогне, и без която балонът на славата му на
велик пълководец (носител и на съветски орден “Суворов”)
навярно щеше да се пръсне. https://www.duma.bg/stalin-
spasyava-angliya-i-sasht-ot-razgrom-v-ardenite-n202983.
Днес може да прочетете част от неговите спомени за посеще-
нието му в Москва през 1945 г. Ласкавите думи, които той
изрича за своите съветски домакини, за Червената армия, за
руския народ, не се и споменават от политици от неговия
калибър. Особено пък сега. И в същото време, архивите са
безмилостни, той е взел участие или ръководи премълчавани и
до днес събития, с които едва ли може да се гордее. Като
участието му в кървавото потушаване на “гладния поход” в
САЩ през 1932 г.; като това, че над милион и половина  гер-
мански военнопленници след края на Втората световна война
умират от глад в т.нар. лагери на смъртта на Дуайт Айзенха-
уер. А през октомври 1945 г., малко след като посещава Съвет-
ския съюз и изразява своето преклонение и приятелски чувства
към него, пак той започва разработката на плана “Тоталити”,
предвиждащ да се заличи СССР с  20 атомни бомби - над
Москва, Горки (Нижни Новгород), Куйбишев (Самара), Сверд-
ловск (Екатеринбург), Новосибирск, Омск, Саратов, Казан,
Ленинград (Санкт-Петербург), Баку, Ташкент, Челябинск, Ни-
жни Тагил, Магнитогорск, Молотов (Перм), Тбилиси, Сталинск
(Новокузнецк), Грозни, Иркутск, Ярославъл!
А в края на своя втори мандат като президент именно той
налага икономическото ембарго на социалистическа Куба.
Какво да ги правиш, политиците винаги са искрени - и когато
се прекланят пред подвига на някого, и когато планират да го
унищожат безмилостно. Нещо по-различно от политиката на
американските президенти днес?
Но сега ви предлагам поглед към “слънчевата” страна на
Айзенхауер. За пръв път чужденец застава до Сталин на
трибуната на мавзолея на Ленин, за цели пет часа. Пред Айк,
както го наричат приятелите му, Сталин разкрива най-голяма
си грижа и задача - да повиши стандарта на живота на руския
народ, а за да се случи, се надявал и на помощта и опита на
САЩ в селското стопанство и леката промишленост. Но това
е друга “опера”, която никога няма да се постави. За Сталин
най-главната задача е била повишаването на стандарта на
живот на руския народ! Ужасен факт за русофобите.

Байдън нарече Путин убиец, германците
казаха, че това е глупост, а руският прези-
дент пожела много здраве на американ-
ския си колега. Аз пък се сетих за едни
други отношения между лидерите на СССР
и САЩ в едни други времена. За явното и
задкулисното. Поучителна история.
Дуайт Айзенхауер (1890-1969) е главно-
командващ на съюзническите войски по
време на Втората световна война и е 34-
тият президент на САЩ (1953-1961).
Хиляди страници са изписани за сторено-
то от него, самият той оставя мемоари,
които се четат с огромен интерес, стига
читателят да е заинтересован, разбира се.
За много неща той разказва, но за не по-

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ
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Айзенхауер - 5 часа до
Сталин на мавзолея
Четиво и за днешните президенти

“Кръстоносният поход в Европа”, Дуайт Айзен-
хауер, превод от английски Виолета Христова,
Военно изд., 1986 г.

Из глава 24 - “Русия”

... На 2 август президентът
и съпровождащите го лица за-
минаха от Германия за Съеди-
нените щати. След няколко
дни от Вашингтон ми съобщи-
ха, че генералисимус Сталин
ми е изпратил покана да посе-
тя Русия. Това беше подновя-
ване на старата покана, която
бях получил в началото на
юни, но тогава не можех да я
приема, тъй като трябваше да
отида във Вашингтон по запо-
вед на военното министерст-
во. Моето правителство изра-
зяваше надеждата, че ще мога
да приема поканата.

Генералисимусът предлага-
ше в рамките на моята визита
да се включи датата 12 август
- денят на националния спор-
тен празник в Москва. Радвах
се за предоставената ми
възможност да видя страната,
в която никога не бях ходил
преди това, но още повече бях
доволен от това, че този факт
означаваше, че съветското пра-
вителство, както и ние бяхме

заинтересовани в същата сте-
пен от развитието на приятел-
ските връзки. Приех веднага и
ми съобщиха, че официално ще
бъда гост на маршал Жуков и
че от Берлин до Москва ще ме
съпровожда той...

Като адютант пожелах да
взема моя син Джон, вече лей-
тенант, който служеше на Ев-
ропейския театър на военни-
те действия...

Моето посещение в Моск-
ва започна със среща с генерал
Антонов, началник на Генерал-
ния щаб на Червената армия.
Той ме отведе на своя коман-
ден пункт, разказа ми за поло-
жението на войските в Далеч-
ния изток и ми показа подроб-
ния план на кампанията, която
беше започнала само преди
няколко дни... Обсъждахме до
късна нощ военните проблеми
и разговорът ни премина в ат-
мосфера на голяма сърдечност
и взаимно доверие.

Сутринта на следващия ден
трябваше да се състои голям
спортен парад, който щеше да
се проведе на Червения пло-

щад... Относно броя на участ-
ниците мненията бяха различ-
ни - между двадесет и петде-
сет хиляди. По моите пресмя-
тания първата цифра беше по-
близка до истината.

Зрителите се бяха разполо-
жили на площадките, където
нямаше никакви пейки за сяда-
не. Всеки трябваше да стои
прав. Щом заехме сектора,
определен за американския
посланик и за пристигналите с
него лица, към нас се прибли-
жи генерал Антонов, за да ни
съобщи, че генералисимус Ста-
лин ме кани, ако, разбира се,
желая, да отида при него на
трибуната на Мавзолея. Тъй
като бях заедно с американ-
ския посланик, чийто престиж
като представител на прези-
дента имаше важно значение,
у мене възникна съмнение дали
ще бъде уместно да оставя
посланика, за да отида сам при
генералисимуса... Той обаче ме
избави от по-нататъшното
стъписване, като ми предаде и
останалата част от поканата на
Сталин, която гласеше:

- Генералисимусът каза, че
ако вие пожелаете да се качи-
те при него на трибуната на
Мавзолея, той кани още двама
от вашите колеги.

Аз се обърнах към послани-
ка, за да се посъветвам набързо
с него. Той ми заяви, че докол-
кото му е известно, поканата е
един безпрецедентен случай,
тъй като на трибуната на Мав-
золея на Ленин не е бил покан-
ван нито един чужденец. Ето
защо, след като разбрах, че с
тази покана ни е оказана осо-
бена чест, бързо отговорих на
генерал Антонов, че приемам с
особена радост поканата и че
бих искал с мене да дойдат по-
сланикът и ръководителят на
американската военна мисия в
Москва генерал-майор Джон
Дийн...

Пет часа, докато продължа-
ваха спортните демонстрации,
ние стояхме на трибуната на
Мавзолея. Никой от нас нико-
га не беше виждал даже нещо,
което поне малко да прилича
на това зрелище. Групите
изпълнители бяха облечени в
ярки костюми от съответните
републики и от време на вре-
ме хиляди хора изпълняваха
движенията като един човек.
Народните танци, масовите
упражнения, акробатическите
номера и гимнастическите уп-
ражнения се изпълняваха с бе-
зупречна точност и както се
виждаше, с изключителен ен-
тусиазъм. Оркестърът, който,
както твърдяха, се състоял от
хиляда музиканти, свиреше не-
прекъснато, вероятно по гру-
пи, в продължение на петчасо-
вото представление.

Генералисимусът не показ-
ваше никакви признаци на умо-
ра. Напротив, изглеждаше, че се

наслаждава на всяка минута от
това представление. Той ме
повика до себе си и с помощта
на преводача разговаряхме с
прекъсвания по време на целия
петчасов спортен спектакъл.
Сталин прояви голям интерес
към промишлените, научните и
икономическите постижения на
Америка. Той повтори на ня-
колко пъти, че за Русия и за
САЩ е необходимо да си оста-
нат приятели.

- Има много направления -
каза той, - по които ние се
нуждаем от американска по-
мощ. Нашата най-голяма задача
е да повишим стандарта на
живота на руския народ, който
пострада сериозно от войната.
Ние трябва да научим всичко
за вашите научни постижения в
селското стопанство. Трябва
също така да се възползуваме
от вашите специалисти, които
да ни помогнат да решим про-
блемите в областта на машино-
строенето и строителството и
искаме да научим повече за
вашите методи на масово про-
изводство във фабриките. Ние
разбираме, че изоставаме по
тези въпроси, и знаем, че вие
можете да ни помогнете.

Той запази тази мисъл през
време на целия разговор,
въпреки че аз очаквах, че про-
сто ще се ограничи в общи
фрази за желание за сътруд-
ничество...

За малкото дни, които пре-
карахме в Москва, присъствах-
ме на футболен мач, където се
бяха стекли 80 000 върли запа-
лянковци. Разгледахме Москов-
ското метро, с което руснаци-
те се гордеят много, и посетих-
ме художествената галерия.
Половин ден бяхме в един от
авиационните заводи, произ-
веждащ щурмови самолети, и
един цял ден в колхоз и сов-
хоз... Група работници от авиа-
ционния завод ми разказаха, че
по време на войната работната
седмица при тях била 84 часа,
и с гордост отбелязваха, че еже-
дневното отиване на работа
при това било над 94 процента.
Като се вземе предвид, че зна-
чителна част от работниците са
били жени и деца, трудно би
могло да се разбере как тези
хора при толкова оскъдна хра-
на и при липсата на транспорт-

ни средства са могли да постиг-
нат такъв висок процент. Също-
то било и в колхозите.

Връхна точка на нашето
пребиваване в Москва стана
обедът в Кремъл. В силно осве-
тената зала бяха дошли много
маршали от Червената армия,
Молотов и много работници от
Министерството на външните
работи, които изпълняваха ро-
лята на преводачи... Бяха вдиг-
нати множество тостове и все-
ки от тях отразяваше духа на
сътрудничество и на съвмест-
ната ни работа, който посте-
пенно се бе създал в хода на
войната. Следобед беше про-
жектиран филм, посветен на
операциите по завземането на
Берлин. Както ми обясни пре-
водачът, в Берлинското сраже-
ние участвували двадесет и две
дивизии и огромно количество
артилерия. Аз проявих интерес
към този филм и генералиси-
мусът отбеляза с готовност, че
ще ми даде копие от него. Ос-
вен това казах, че ми се иска да
имам също и неговата фотогра-
фия. Той не забрави нищо. Бук-
вално след няколко дена полу-
чих в Берлин копие от филма и
снимка на генералисимуса с
надпис от самия него...

През цялото ни пребивава-
не в Москва маршал Жуков и
другите официални лица насто-
яваха да кажа местата, които
бих искал да посетя. Те ме уве-
ряваха, че няма такова място,
което не ще мога да видя, даже
ако би се наложило да се отиде
до Владивосток. Времето ми
беше ограничено, но преди да
напусна Москва, все пак ми се
поиска да разгледам Кремъл-
ския музей. Още не бях изрекъл
това си пожелание и посещени-
ето на музея беше организира-
но. Казаха ми, че мога да взема
със себе си толкова адютанти
или помощници, колкото поис-
кам. Навярно моите московски
домакини са имали предвид
само онази неголяма група,
която ме съпровождаше в Бер-
лин, но когато наближи време-
то за посещение на музея, ока-
за се, че почти целият състав на
американското посолство изя-
ви готовност да влезе в ролята
на мои адютанти за този ден.
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От санкциите на ЕС срещу Русия
България е сред големите губещи, най-
вече в туризма, леката и хранителната
промишленост. България трябва да лоби-
ра в Брюксел за падане на санкциите,
както това правят държави от Централна
Европа. Що се отнася до НАТО, време е
не само да сме купувач на западна воен-
на продукция, но и получател на помощи
по американската програма за военни из-
лишъци. Защо през 2014 г. въоръжените
сили на Гърция например получиха като
дарение от САЩ 460 гъсенични броне-
машини и 320 тежки камиона и цистерни
за гориво, като разходите за превоза
поеха САЩ. Защо гръцката армия полу-
чава такива крупни дарения от САЩ, а
Българската армия е пренебрегвана от
американските си съюзници? Техничес-
кият и кадрови потенциал на нашата ар-
мия е на нивата след края на Първата
световна война и последвалия я Ньойски
договор, третиращ ни като победена
държава. До момента военният министър
Каракачанов не само не е направил нищо
по тези въпроси, но упорито лобира за
нови милиардни договори за самолети,
танкове и кораби. Тази скъпо струваща
политика трябва да се прекрати. Но с
купуването на самолети Борисов се от-
купи от американците, в резултат на
което критиците му във Вашингтон си
затвориха очите за корупцията и полити-
зираната съдебна система в България.

Със Скопие отношенията ни са кри-
стално ясни - докато не престане присво-
яването на българското културно-исто-
рическо наследство, София ще налага
вето на македонското еврочленство.
Проблемът идва от това, че на 1 август
2017 г. Борисов подписа неизгоден за
нас договор за приятелство със Зоран
Заев, с който пуснахме Скопие в НАТО
срещу голи обещания за ревизия на маке-
донистката история. Вината за този до-
говор е не само на българското МВнР, а
на идеолога на този документ - лидера на
ВМРО Красимир Каракачанов. Той сля-
по следваше атлантическата директива за
ударно приемане на Македония в НАТО,

България трябва да
лобира за отпадане на
санкциите срещу Русия
Еврокритичността не бива да се бърка с евроскептицизма

Велизар ЕНЧЕВ, водач на листата
на „БСП за България” в Хасково

защото искаше да е военен министър.
Името “Република Северна Македония”
е с географски определител и е открита
териториална претенция към България.
Политиката ни към РСМ е объркана. В
дипломацията има основен принцип при
водене на преговори - първо се прегова-
ря, после се договаря и накрая се подпи-
сва договореното. Със злополучния до-
говор от 2017-а първо подписахме дого-
вор със Скопие, след което започнахме
да се договаряме в Комисията за общата
история. Това е международноправен
абсурд, сътворен от правителството на
ГЕРБ и “Обединени патриоти”. Полити-
ците, а не историците, трябва да решат

“македонския въпрос”, защото той е дело
на политическите елити в Белград, Моск-
ва и София. Младите хора в Македония
и в България не бива да живеят с митове
и легенди, нямащи нищо общо с истори-
ческата истина. Живот в лъжа рано или
късно води до опасно напрежение, което
може да ескалира във вътрешни етниче-
ски сблъсъци и в междудържавни кон-
фликти.

Време е в Скопие да подложат на
ревизия македонистката доктрина, която
е антибългарска по презумпция и е дело
на сръбските държавници и учени от края
на XIX век, които в лицето на проф.
Йован Цвиич и Стоян Новакович форму-
лираха този постулат: “След като не
можем да направим от македонските
българи във Вардарска Македония сърби,
ще ги отродим от България, като ги на-
правим македонци...”

Прагматизмът е истинското име на
модерния национализъм. Ако независи-
мо от външния натиск и вътрешните пре-
пятствия твърдо отстояваш националния
интерес на страната, както браниш лич-
ните си интереси, държавата ти ще е про-
сперираща вътре и уважавана навън. Не
може да се биеш в гърдите като национа-
лист, а да подаряваш Летище “София” на
външен купувач чрез порочна 25-годиш-

на концесия, от която губиш стотици
милиони. Нима Германия ще се откаже
от “Северен поток 2” и ще анулира сдел-
ка за милиарди, за да угоди на Големия
брат? Модерният национализъм има ясно
очертани социално-икономически и фи-
нансови параметри.

На този етап България няма друг път
на развитие освен в рамките на ЕС. Но
след като членуваме в “Клуба на богати-
те”, членството трябва да ни носи ползи,
а не вреди. Това предполага сериозна ек-
спертиза за отстояване на собствените
интереси и противопоставяне на вредни
практики, като Истанбулската конвенция,
например. Еврокритичността не бива да
се бърка с евроскептицизма. Корекция в
отношенията ни с ЕС тепърва предстои
и тя няма да е нито лесна, нито приятна.
Берлин и Париж официално налагат кон-
цепцията “Европа на две скорости”.
Следващото правителство на България ще
трябва да решава труден интеграционен
проблем, съобразявайки се с обективна-
та реалност, че сме най-бедните в ЕС, но
се стремим да достигнем поне стандар-
тите на средноевропейските държави.
Тази задача не е по силите на ГЕРБ.
Борисов е последният човек, който може
да се нарече държавник, годен да брани
интересите ни в Брюксел.

руски човек. Отгово-
риха ми, че всеки
съветски човек с ра-
дост би гладувал цяла
седмица, ако срещу
това в неделя би
могъл да посети ху-
дожествена галерия,
футболен мач или ба-
летен спектакъл.

По време на заку-
ската в Ленинград,
когато се вдигаха на-
здравици, маршал
Жуков помоли моя
син, който дотогава
оставаше някак
встрани, да вдигне
тост. По-късно Джон
ми разказваше, че по
време на посещение-
то се страхувал най-
много именно от
този момент и бил го-
тов за това. Той ста-
на и след като напра-
ви предварително
встъпление, че като
млад лейтенант не е
свикнал да се намира
в обкръжението на маршали
на Съветския съюз, кметове
на големи градове и генерали
с пет звезди, продължи:

- Вече няколко дни съм в
Русия и чух много тостове. В
тях се говореше за мъжество-
то и заслугите на всеки съюз-
нически ръководител, на все-
ки бележит маршал, генерал,
адмирал и авиационен коман-
дир. Аз искам да вдигна тост в
чест на най-важния човек на

Шеговито се съгласих да смя-
там всички тях временно за
адютанти. Групата от около
шестдесет души прекара сле-
добеда в музея, разглеждайки
събраните там скъпоценности
на царете. Ювелирните изде-
лия, великолепно избродира-
ните със скъпоценни камъни
костюми, знамената и най-раз-
личните ордени изпълваха ог-
ромни зали и взети заедно,
представляваха една изключи-
телно богата изложба...

През войната бях слушал
много за мъжествената отбра-
на на Ленинград през 1941 и
1942 г. Пожелах да направя
кратко посещение в този град...
Неимоверно тежките страда-
ния на населението и продъл-
жителното време, през което
градът е понасял бедствията и
лишенията, бяха превърнали
тази операция в една от най-
паметните в историята. Без
съмнение в наше време това е
безпримерен случай...

Председателят на градския
съвет даде закуска в наша чест,
на която присъствуваха ци-
вилни и военни ръководители
от района. Състоя се и кон-
церт... Споделих със своите
гостоприемни домакини, че
съм поразен от всеобщото
уважение към артистите, кое-
то виждам в Русия, и от из-
ключителното разбиране на
изкуството във всички негови
форми от страна на всеки

Русия през Втората световна
война. Джентълмени, предла-
гам да пиете заедно с мене за
редовия войник на великата
Червена армия!

Тази наздравица беше по-
срещната с по-голям ентуси-
азъм и викове на одобрение,
отколкото всички други, кои-
то бях чул през дните на мо-
ето пребиваване в РусияЕ
Особено доволен беше мар-
шал Жуков, който ми каза, че

ние навярно остарява-
ме, щом чакаме един
млад лейтенант да ни
напомни кой в дейст-
вителност спечели
войната.

Изпитанията, кои-
то Русия понесе във
Втората световна вой-
на, бяха тежки. През
1941 г. нацистите
окупираха цялата за-
падна територия на
страната. От Волга до
западните граници
почти всичко беше
разрушено. Когато
през 1945 г. летяхме
над руска земя, не
видях нито една запа-
зена къща между за-
падната граница и
района около Москва.
На тази завладяна от
нацистите територия,
разказваше ми маршал
Жуков, били убити
толкова жени, деца и
старци, че било
невъзможно да се ус-

танови точният им брой. Ня-
кои големи градове просто
били изравнени със земята...

За последен път видях мар-
шал Жуков на 7 ноември 1945
г. Това бе Денят на съветския
празник и в негова чест той
беше устроил голям прием в
Берлин, като беше поканил
всички командуващи и стар-
шите щабни офицери на съюз-
ниците... Когато пристигнах,
маршал Жуков със своята

съпруга и няколко старши по-
мощници бяха застанали в
центъра на залата, където по-
срещаха гостите. Маршалът
ме поздрави и скоро след това
се отделихме от групата. Жу-
ков взе под ръка жена си и
тримата, придружени от един
преводач, се уединихме в една
уютна стая, където имаше
маса, отрупана с най-изиска-
ни деликатеси. Тук в разговор
изминаха два часа.

Общият тон на изказвани-
ята на маршала се свеждаше
до това, че според него в
Берлин малко или много ние
сме направили нещо да под-
помогнем решаването на
трудния проблем да устано-
вим разбирателство между
двете толкова различни по
своите културни и политиче-
ски възгледи страни, каквито
бяха Съединените щати и
Съветският съюз. Маршалът
смяташе, че ние бихме могли
да постигнем още повече...

Руснаците са великодушни.
Те обичат да правят подаръ-
ци, да приемат гости и това
може да потвърди всеки аме-
риканец, на когото се е нало-
жило да работи заедно с тях.
По своето великодушие, по
желанието му да се смее, по
своята преданост към прияте-
ля, по своя здрав и прям
възглед към живота обикнове-
ният руснак, както на мене ми
се струва, прилича твърде
много на така наречения сре-
ден американец.

Дуайт Айзенхауер
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ГЕРБ феодализираха държавата и властват отвъд тоталитаризма,
казва водачът на листата на „БСП за България” в Пазарджик

ПЛАМЕН МИЛЕВ:

Не властта управлява
кризата, а тя - нея

 Как се справя настоящата
власт с кризата и в икономически,
и в социален, и в здравен план, г-н
Милев? Напразно ли изхарчиха па-
рите ни?

- Управляващите показаха пълна
неадекватност по отношение управ-
лението на кризата. Не те управля-
ват кризата, а кризата - тях. Иконо-
мическите мерки почти не стигнаха
до бизнеса, а където постъпиха ня-
какви средства, бизнесът вече е фа-
лирал или е намерил свой път за
решаване на проблема.

Преди година настоявахме за
подкрепа на бизнеса и на най-уязви-
мите социални групи, а отговорът
на Борисов бе, че не могат да се
харчат така лесно готови пари. В
резултат на това още в края на вто-
рото тримесечие на 2020 г. близо 75
хиляди души бяха съкратени от ра-
бота. Тревожен е фактът, че най-го-
лям коефициент на безработица се
наблюдава при младите хора - 14,1%
при безработните до 24-годишна
възраст и 6,8% във възрастовата
група 25-34 години. От 170 700
безработни в края на 2020 г. с висше
образование са 24 000, а 88 200 са
със средно, в т.ч. с придобита про-
фесионална квалификация. Прави-
телството не положи никакви уси-
лия да запази и тях. Голяма част са
вече в чужбина.

 През последните години БСП
предложи много разумни решения
- намаляване на ДДС за лекарства-
та и храните и т.н., които бяха
отхвърлени от мнозинството в
парламента. Какво залага в своя-

та икономическа програма левица-
та, как може да се отлепим от
дъното, на което правителства-
та на Борисов ни закотвиха?

- Ако нямаме жизнеспособни пред-
приятия, не можем да решим нито
проблема с ниските доходи, нито про-
блема с неравенствата. Тези пороци ще
изпъкват все по-напред с оглед пред-
стоящата глобална трансформация на
икономиката, която ще засегне и Бълга-
рия. Ако в 3-4-годишен план не започ-
не качествена промяна в структурата
на работната сила, рискуваме в 10-го-
дишен хоризонт огромна част от тру-
доспособното население да бъде не-
пригодно за пазара на труда.

Този процес трябва да започне от
образованието. На първо място -
държавата да планира кадрите, подгот-
вяни от професионалното и висшето
образование, съобразявайки специал-
ностите и учебното   съдържание, така
че да отговарят дългосрочно на потреб-
ностите на икономиката и на пазара на
труда по региони. Ще предложим про-
грами за поетапна преквалификация на
заетите в търговията и ресторантьор-
ството към сфери, обвързани с дигита-
лизацията и новите технологии, кому-
никациите, доставките (куриери, тех-
ници, сервизни работници и др.). Не-
обходимо е и преформатиране на про-
грамите за висше образование към
специалности в областта на дигитали-
зацията, нисковъглеродната икономи-
ка, кръговата икономика.

 Десет години и 2 милиарда
лева не стигнаха да имаме елек-
тронно правителство. Бизнесът
страда от ниското ниво на диги-
тализация и най-вече от админис-
тративната тежест. Какви реше-
ния предлага БСП?

- От 4 март до днес в рамките на
предизборната кампания на територия-

“говорят” помежду си. Продължаваме
да изпращаме едни и същи документи
на НАП, Търговския регистър и НСИ.
За това наша цел е в рамките на две
години да свършим това, което ГЕРБ
не можаха за десет.

 Едни от най-болезнените про-
блеми са все по-задълбочаващото се
неравенство и демографската криза.
Как да се справим с тях?

- Ще увеличим държавните инвес-
тиции към слаборазвитите региони.
Това са програми, насочени към общи-
ните, към местния микро- и малък биз-
нес. Ще предложим прозрачен и пред-
видим механизъм за изчисляване на
минималната работна заплата. Ставка-
та за нощен труд ще се обвърже с
размера на трудовото възнаграждение,
като минималната добавка за нощен
труд стане 35% от надницата за 1 час.
Тези мерки ще гарантират минимална-
та работна заплата да стане 720 лв. от
1 януари 2022 г.

За демографската криза имаме ця-
лостна политика за семейството, деца-
та и младите хора, която ще струва на
бюджета 650 милиона лева. Започваме
с увеличение на еднократната помощ
за майки студентки от 2880 на 6500
лева - 20 милиона лева за 6027 майки.
Продължаваме с предоставяне на ед-
нократна помощ в размер на 6500 лева
(10 МРЗ) за всяко второ и трето дете
на осигурени за минимум 24 месеца
назад родители - 60 милиона лева за
работещите родители на 9230 деца.

Създаваме по-добри условия за
отглеждането на деца чрез увеличава-
не размера на майчинството през вто-
рата година. От 380 лева то да стане
650 лева през 2022 г. - 75 милиона
лева за 60 000 майки. За работещите
родители - необлагаем минимум от
500 лева месечно за всяко дете, не-
навършило 18 години - 290 милиона

лева за 755 946 семейства
След навършване на 18 години

данъчната   преференция се прехвър-
ля от родителите на младежите, като
навършилите пълнолетие български
граждани няма да плащат данък вър-
ху доходите от труд до навършване
на 26 години - 175 милиона лева за
259 697 млади хора.

Тук трябва да добавим и безплатни
детски ясли и градини, безплатни учеб-
ници от 1 до 12 клас, както и безплат-
ни лекарства за децата до 14-годишна
възраст. Средствата, необходими за
тези три мерки, възлизат на 250 мили-
она лева - колкото премиерът раздава
с две обиколки на джипката.

 Водач сте на листата на БСП
в Пазарджик. Кои са проблемите в
областта, за които най-бързо тряб-
ва да се търси решение?

- И в Пазарджик, както и в цялата
страна, един от големите проблеми е
дефицитът на справедливост. Той се
изразява най-вече в различното отно-
шение към малък кръг привилегирова-
ни, близки до властта хора и всички
останали. Ако си приближен до управ-
ляващите или си част от управлението,
се радваш на административен ком-
форт, достъп до обществени поръчки и
държавни помощи, а сега в здравния
хаос - и на “бърза писта” за ваксини-
ране. За всички обикновени хора -
опашки пред болниците, за инакомис-
лещите - уволнение, за бизнеса - про-
верки и глоби. За десет години ГЕРБ
феодализираха държавата и въведоха
норми на управление, които далеч
надхвърлят тоталитаризма.

За това на първо място трябва да
върнем реда и законността. Чрез про-
сти, разбираеми за всички правила,
бързи наказания за тези, които не ги
спазват, лична, персонална имуществе-
на отговорност. Важно е премахване-
то на субективния фактор от матери-
алните закони, най-вече от тези, отна-
сящи се за проверяващите органи. Тек-
стове като: “... и други по преценка на
проверяващия орган” ще отпаднат от
редица закони и административни раз-
поредби, защото създават висок коруп-
ционен риск и възможност за админи-
стративни репресии.

Не по-малко важен е проблемът с
икономическите последици от полити-
ческия локдаун, който управляващите
наложиха на “заминаване” върху рес-
торантьорския и хотелиерския бизнес.
Решаваща е заетостта в този сектор.
Живителни тук ще са програмите за
рехабилитация на съществуващата и
изграждане на нова инфраструктура,
свързана с минералните води, както и
договорите за балнеолечение със здрав-
ните каси на европейските страни.

Наболял проблем за областта са
второкласните и третокласните пъти-
ща, чиято активна рехабилитация ще
започне веднага след приемането на
съответната целева програма в
държавния бюджет на България. По-
добни целеви програми ще има и за
възстановяване на поливното земеде-
лие, както и за ВиК инфраструктура-
та на малките населени места. Под-
чертавам - целеви програми в държав-
ния бюджет, защото смятам, че това
са проблеми, които сами трябва да
решим със собствен публичен ресурс,
а не да чакаме началниците от ЕС да
ни дадат средства. Европейските фон-
дове трябва да надграждат, а не да
бъдат водещи при определяне на на-
ционалните приоритети.

Интервю на Мая ЙОВАНОВСКА

ПЛАМЕН МИЛЕВ е финансов експерт. Завършил е УНСС
в София и Стопанската академия “Д.А. Ценов” в Свищов.
Доктор по икономика. От десет години е експерт в отдела
по публични политики и анализи на БСП, а от няколко години
ръководи цялото направление. Част е от редакционната
колегия на списание “Международни отношения”. Съдебен
заседател в Специализирания наказателен съд. Експерт към
парламентарната Комисия по икономическа политика и туризъм.

та на област Пазарджик пуснахме
безплатни wi-fi зони в три малки насе-
лени места. За 2 милиарда лева досега
трябваше във всяко населено място да
има поне по две подобни зони, елек-
тронните услуги да са заместили над
2/3 от администрацията, а сроковете
за отговор на администрацията в пове-
чето случаи да са сведени до три дни.
Вместо това имаме електронни регис-
три на хартия - в прекия и в преносния
смисъл. Да вземем Търговския ре-
гистър, където продължаваме да изпра-
щаме сканирани/снимани отчети, а не
да попълваме електронни справки. Ако
отворите същия регистър, ще видите,
че на повечето фирми отчетите им
стоят необработени с години. Да не
говорим, че повечето регистри не си
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Обявиха номинираните
за наградата
„Стоян Камбарев”
12-ата церемония за връчването на престижното
отличие ще се състои на 22 април

Официалната церемония
за връчване на престижния
приз за млади творци - На-
градата за полет в изкуство-
то “Стоян Камбарев”, ще се
състои за 12-и пореден път.
Тази година номинираните
артисти са:

Богдан “Chilldays”
Плъков - фотограф, 26 г.
Живее и работи в Милано.
Отличен е заради силната
авторска визия във фотогра-
фиите си на супермодели
като Наоми Кембъл, Белла и
Джиджи Хадид, Кая Гербер,
Кендъл Дженър и креативна-
та си работа по видеоклипо-
ве на популярни рап и хип-
хоп звезди.

Лора Маркова - цигулар-
ка, 17 г. Номинирана е зара-
ди изумителния си талант,
професионализъм и целеуст-
ременост, заради майсторст-
вото, финеса и ярко изразе-
ния собствен стил в изграж-
дането на музикалната фраза.

Вълко Чобанов - визуален

2021 е важна година за Италия - че-
стват се 700 години от смъртта на вели-
кия италиански поет Данте Алигиери. По
този повод можем да се насладим на
уникална изложба, организирана от Ита-
лианския културен институт в София.

Колективната експозиция, озаглавена
“Данте плюс 700 - Софийско издание”, e
заимствана от проекта “Данте плюс 700”
в Равена, по идея на Марко Миколи от
студио “BONOBOLABO”, Италия. Тя
обединява 32-ма творци, които вдъхват
живот на една нова идентичност на по-
ета. Използваните от тях изразни средст-
ва са илюстрация, комикси и стрийт арт,
геометрично чертане и дори 3D анима-

Владислава Христозова
гостува в „Иде
нашенската музика”

СНИМКА БНТ

Водещите на фолклорното пре-
даване “Иде нашенската музика”
по БНТ 1 Даниел Спасов и Милен
Иванов ще срещнат зрителите с
младата певица Владислава Хрис-
тозова на 27 март от 13 ч. Тя ще
представи интересни и обичани
песни, както и своя различен поглед
към фолклорната традиция. В но-
вия брой на предаването зрители-
те ще се насладят и на извадени от
Златния фонд на БНТ гласове на
Стоянка Бонева, трио “Българка”
и Димитрина Кунева.

Дебора Макензи разказва за
КОВИД-кризата и как да
не допуснем да се повтори

Издателство
“Жанет 45” пред-
ставя новата си
книга “COVID-19.
Пандемията, коя-
то не биваше да се
случва, и начините
да предотвратим
следващата” от
Дебора Макензи в
превод от англий-
ски на Габриела
Манова. Книгата проследява
КОВИД-кризата от самото й
възникване. Макензи разглежда
различни механизми, които са мог-
ли да предотвратят - или поне да
ограничат - по-нататъшното раз-
пространение на вируса. Авторка-
та представя разбираемо и
достъпно полезна научна информа-
ция, която е важна за всички. Тя
набляга на отговорността на пра-
вителствата към овладяването на
пандемията и дава насоки какво
бихме могли да направим - всеки
от нас поотделно, а също и като
общество - за да не допуснем слу-
чилото се да се повтори.

„Цвете за Татяна
Лолова” в Сатирата

СНИМКА ДСТ “АЛЕКО КОНСТАНТИНОВ”

Всички, които искат да си взе-
мат символично сбогом с голямата
актриса Татяна Лолова (1934-2021),
могат на 26 март от 11 до 13 ч.
да оставят цвете в Сатиричния
театър “Алеко Константинов” и
да напишат няколко реда в специ-
ална паметна книга. “Твоята ус-
михната енергия винаги ще остане
при нас!”, пишат от трупата.
Стол в салона на театъра ще носи
нейното име. Татяна Лолова ще
бъде изпратена в последния си зе-
мен път в тесен семеен кръг.

КОЛАЖ ФОНДАЦИЯ “СТОЯН КАМБАРЕВ”

артист, 29 г. Забелязан е за-
ради необикновената израз-
ност и оригиналност в рабо-
тата си по изключително ак-
туални теми, свързани с ди-
гиталния образ, интернет
културата, отношението при-
родно - изкуствено, контрас-
тите между органичното и
виртуалното.

Яница Атанасова - съвре-
менен хореограф и танцьор,
30 г. Номинирана е заради
работата си като хореограф
и режисьор на оригиналния
художествен танцов филм
“Задължително приятно” в
съавторство с Татяна Соко-
лова.

Александър Тонев - ак-

тьор, 25 г. Номиниран е за
концентрираната си актьор-
ска енергия, за органичното и
деликатно присъствие на теа-
тралната сцена и пред каме-
рата във филма “Блаженият”
на Станимир Трифонов и в
няколко късометражни филма.

Победителят за 2021 г. ще
грабне бронзовата статуетка
на художника Кольо Карам-
филов и парична премия в
размер на 3000 лв. Всички
номинирани ще получат се-
риозна подкрепа за осъщест-
вяването на конкретни техни
арт проекти. Церемонията за
връчването на отличията ще
бъде на 22 април в “JOY
Station”. Публиката за трети
път ще избере и носителя на
Наградата за кино 355. Три-
мата млади кинорежисьори,
селектирани от престижно
международно жури, ще за-
снемат и монтират 5-мину-
тен игрален филм само за
5 дни. Това са Виктор Ива-
нов, Росица Траянова и Еле-
на Чергиланова. Победителят
ще заслужи статуетка и
10 000 лв. за следващия си
филм. Водещ на церемонията
отново ще бъде Ники Кънчев.

Изложбата „Данте плюс 700 - Софийско
издание” е подредена на ул. „Париж”

СНИМКА ИТАЛИАНСКИ КУЛТУРЕН ИНСТИТУТ

ция. Творбите, носещи логото ARIA, са
анимирани от миланското студио
“Alkanoids” и може да се видят с техно-
логията на добавената реалност чрез без-

платното приложение за смартфони
“ARIA the AR Platform”. С откриването
на изложбата, организирана от институ-
та в сътрудничество с посолство на Ита-
лия в България и “BONOBOLABO”, се
дава начало на поредица от събития,
посветени на патриарха на италианския
език и литература Данте Алигиери.

Изложбата, отпечатана на големи
пана, изложени на оградата на посолст-
вото и пред входа на Италианския култу-
рен институт, се намира на пешеходната
част на ул. “Париж” в София и може да
бъде разгледана свободно до 25 юни,
научи ДУМА от Таня Петрова, органи-
затор събития на ИКИ.

Излезе нова книжка на сп. „Везни”

Излезе книжка първа на
“Везни” - изданието, приело
името на Гео-Милевото спи-
сание, което се превърна в
негов духовен приемник.
Книжката предлага умно, по-
лезно и интересно четиво. В
челната си рубрика “Крепи-
тели на отечествения дух”
първият брой на 2021 г. пред-

ставя Дора Габе с цикъла сти-
хове “Сгъстена тишина” и
статията на чл.-кор. Иван Гра-
нитски “Дора Габе -
възторгът от необятността на
битието”. Литературоведско-
то изследване на Панко Ан-
чев разкрива мястото на Боян
Пенев в историята на новата
българска литература. Широ-
ко са представени поетите
Иван Давидков (и като худож-
ник), Надя Попова, Таня Ди-
митрова, Иван Бързаков,
Стойка Мариновска и Велич-
ка Петрова. А голямата изне-
нада е от новия превод на
поемата на Едгар Алън По
“Гарванът” на нашия поет

Любомир Николов, който
сега живее в САЩ. Предста-
вени са и новите книги “По-
врати” - т. 3 на “Притаени
мигове” на Георги Йорданов,
“Под сянката на преустрой-
ството” на проф. Чавдар До-
брев, “Всичко се сбъдна” на
Надя Попова, “Сълзи, в които
се оглежда слънцето” на
Петър Андасаров и др. В спи-
санието за литература, изку-
ство, критика и философия
винаги се чува гласът на
българските учени: акад. Ге-
орги Марков пише на тема
“Македонизмът - коварна по-
литическа доктрина”, акад.
Михаил Виденов отговаря на

въпроса “Какво става с
българския език?”, чл.-кор.
Иван Ангелов се спира на
“Илюзиите към Европейския
съюз се изпаряват”. Литера-
турната критика е от проф.
Симеон Янев, Георги Н. Ни-
колов, Любомир Котев, Румен
Стоянов; публицистиката е на
проф. Любомир Халачев, Енчо
Господинов и Любомир Тон-
чев; поместено е интервю с
Владимир Зарев, а така също
и портрет на Петър Дертли-
ев, и историческото четиво
“Хайдуткето” в Странджа
“куршум ги не лови” от То-
дор Коруев в рубриката
“Отечество любезно”.
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Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

Над по-голямата част от страната облачността
ще се задържи значителна, с временни разкъсвания
над Западна България. Все още на отделни места в
източните и планинските райони ще превалява слаб сняг.
Ще духа слаб, в източните райони до умерен вятър
от север-северозапад. Минималните температури
ще са между минус 6 и минус 1 градуса, на отделни
места по високите полета на Западна България
до минус 8 - минус 10 градуса. Атмосферното
налягане ще е по-високо от средното за март.

ВИДИН
10c

СОФИЯ
2c

САНДАНСКИ
3c

ПЛЕВЕН
7c

РУСЕ
6c

ПЛОВДИВ
7c

ВАРНА
6c

БУРГАС
7c

СЪБОТА ВТОРНИКДНЕС ПЕТЪК ПОНЕДЕЛНИКНЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Благоприятен ден за из-
глаждане разногласията
от всякакъв характер.
Очакват ви изгодни сдел-
ки.

ОВЕН

Любимият човек ще ви
възнася до небесата. Но
това ще е само днес, а
утре ще бъде критичен.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Отново ще разберете по
какво дружбата се отли-
чава от любовта и защо
двете не се смесват.

22 май - 21 юни

РАК

На вашия любим човек ще
бъде трудно да направи
отговорен избор и ще раз-
чита на съвет.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Имате възможност да
реализирате отдавнашни
свои планове в професио-
налната сфера. Успех.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Подходящ ден за контакти
с далечни партньори от
страната или чужбина, но
трябва да сте готови.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Забравете за работата и
погледнете личния си жи-
вот. Началникът и парт-
ньорът могат да почакат.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Най-добре ще е да не се
заяждате за дреболии.
Денят е подходящ за голе-
ми промени.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

През този ден ще сте
загадъчни и недостижими
не само за любимия, но и
за околните. Внимавайте.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Ще се паникьосвате за
незначителни неща. Не си
струва, защото може да
влошите отношенията си.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Любимият ви човек ще
иска да ви сподели важна
новина или тайна. Изслу-
шайте го внимателно.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Избягвайте експерименти-
те и се придържайте към
общоприетите правила, за
да достигнете целта.

ХОРОСКОП

05.10 72-ÚÂ Ì‡È-ÒÎ‡‰ÍË ÊË-
‚ÓÚÌË ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÔÓÂ‰Ëˆ‡

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-

¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬‡Í‡ÌˆËˇÚ‡ Ì‡ ÀËÎË Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂËˇ/
15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.15 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
18.30 —ÚÛ‰ËÓ ÙÛÚ·ÓÎ
19.00 ‘ÛÚ·ÓÎ: ¡˙Î„‡Ëˇ -

ÿ‚ÂÈˆ‡Ëˇ, Í‚‡ÎËÙË-
Í‡ˆËÓÌÌ‡ ÒÂ˘‡ Á‡
Ò‚ÂÚÓ‚ÌÓ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚Ó
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ
ÒÚ‡‰ËÓÌ ì¬‡ÒËÎ ÀÂ‚ÒÍËî

21.15 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
21.45 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

22.00 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
22.15 ìœË‡Ú˙Ú
00.00 —ÏˇÌ‡ Ì‡ ÏÂÒÚ‡Ú‡
01.00 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
01.15 100% ·Û‰ÌË /Ô/
03.10  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
04.10 “ÛËÁ˙Ï.·„ /Ô/

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.35 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.35 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
03.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

05.40 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

08.00 ìÕÓ‚ËˇÚ Ô‡Î‡ÏÂÌÚî -
ÔÂ‰ËÁ·ÓÂÌ ‰Â·‡Ú Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.1

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.64

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.2

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.52

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.58

21.00 ì¡Ë„‡‰‡ ÕÓ‚ ‰ÓÏî -
ÒÓˆË‡ÎÂÌ ÔÓÂÍÚ, Ò.5

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÃÂ‰Ë˜ËÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.8

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,
Ò.14 ÂÔ.100

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.34

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÒÚËÎ Ë

Ì‡˜ËÌË Ì‡ Ó·ÎË˜‡ÌÂ

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË (Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË) - ËÌÙÓÏ‡-

ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.30 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

21.30 ìÀÂ‰î - Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

23.35 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

01.55 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

04.05 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

15oС 14oС
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6oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË
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9oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË
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13oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

Ã˙ÊÂÚÂ Î˙Ê‡Ú, ÒÍËÚ‡Ú Ë ËÁÌÂ‚Â-
ˇ‚‡Ú. ΔÂÌËÚÂ Ò‡ ‚ÂÌË, Î˛·ˇ˘Ë
Ë ‰ÓÏÓ¯‡ÍË. ¬ Á‡‰‡˜‡Ú‡ ÒÂ ÔËÚ‡:
Ò ÍÓ„Ó ËÁÌÂ‚Âˇ‚‡Ú Ï˙ÊÂÚÂ...

Подходящите медикаменти може да
помогнат на много от двойките с про-
блеми да предотвратят евентуалната раз-
дяла, пише DarikNews. Руската ендокри-
ноложка Олга Деревянко, известна като
лекарка на звездите, даде интервю за
радиостанцията “Говорит Москва”.
В изявлението си специалистката из-
тъкна, че честите кавги в семейството
са възможен знак за нарушаване на ен-
докринната система. “Психолозите из-
пращат на ендокринолог двойки, които
са на път да се разделят. Оказва се, че
имат тиреотоксикоза, ние я компенси-
раме с лекарства и възстановяваме мира
в семейството”, подчерта експертката.
Д-р Деревянко призова да не се забравя,
че емоционалният фон на човека често
е пряко зависим от хормоните.

Общите приходи на
световния музикален
пазар през изминалите
12 месеца са достигна-
ли 21,6 милиарда щат-
ски долара. Данните са
от последния годишен
доклад на Международ-
ната федерация на зву-
козаписната индустрия
(IFPI) за 2020-а и показ-
ват шеста поредна го-
дина на растеж, като в
глобален план той до-
стигна 7,4%.

Основен двигател за
ръста на приходите
отново e стриймингът
и най-вече неговата
платена абонаментна
форма, където е налице
скок с +18,5% спрямо
предходната година. В
края на 2020 г. потре-
бителите на стрийминг
услуги с платен абона-

Времето, прекарано пред
малкия екран през миналата го-
дина, бе отличително - някои
демографски групи са гледали
телевизия близо 8 часа на ден,
сочат данните на “Нилсен Адмо-
сфер България”. Тенденциите са
разгледани според специално
разработения индикатор, наре-
чен life-cycle typology, или типо-
логия на етапите от живота.

Безработни и студенти са
прекарвали пред телевизионния
екран 1 час и 58 минути, деца -
2 часа и 20 минути, родители на
малки деца - 3 часа и 13 минути,
родители на ученици - 3 часа и
38 минути, самотни или двойки
без деца - 3 часа и 57 минути,
родители на студенти - 4 часа и

50 минути, родители на порас-
нали деца - 5 часа и 54 минути,
пенсионери в голямо семейство
- 6 часа и 19 минути, пенсиони-
рани двойки - 6 часа и 22 мину-
ти, самотни пенсионери - 7 часа
и 57 минути.

Онлайн анкета разкрива, че
българите най-много обичат да
гледат комедии и криминалета.

Когато прекарваме свобод-
ното си време в слушане на
шума от реката или на песен-
та на птиците, това се отразя-
ва благотворно върху нашето
здраве, установи канадско
проучване, цитирано от АФП.
Изследователският екип е
стигнал до заключението, че
естествените звуци от приро-
дата се отразяват положител-
но върху психичното здраве,
когнитивните способности и
повишават прага на чувстви-

Гледането
на телевизия
стига до 8 часа

Лекарства сдобряват
двойки пред раздяла

Музикалният пазар
пак отчита приходи

България е на 57-о място
в световната класация на индустрията

мент по целия свят са
вече над 443 милиона.
Общите приходи от
стрийминг (с абона-
мент и подкрепен от
реклами) отбелязват
общ ръст от +19,9% и
достигат сумата от 13,4
милиарда щатски дола-
ра. Стриймингът се
оказва с най-значителен
дял от общите глобал-
ни приходи на индуст-
рията за годината - цели
62,1%. Активното ди-
гитално потребление
компенсира в значител-
на степен спада при
приходите от други
форми на използване
като продажбата на
физически носители (с
редукция от -4,7%) и
приходите от колектив-
но управление на пра-
ва, (които в годината на

Стрийминг платформите са основен
двигател за ръста на приходите

Звуците от природата са благотворни за здравето
телност към болка.

Наблюденията са проведе-
ни в болнична или лаборатор-
на среда, като на участниците
са пускани записи. От 36 екс-
перимента 7 се съсредоточи-
ли върху сърдечния ритъм,
кръвното налягане, усещането
за болка и нивата на стрес
чрез измерване концентраци-
ята на кортизол. Другите тес-
тове измерили въздействието
на природните звуци върху
настроението и когнитивните

природен звуков фон, изсле-
дователите констатирали
184-процентно увеличение на
общото здраве на участници-
те. Тези звуци довели до нама-
ляването на стреса с 28 на сто.
Най-въздействащи били шумът
на реката, песента на птиците
и микс от двата източника.

Експертите направили за-
писи в 68 американски наци-
онални парка през последни-
те 15 години в 221 различни
места.

Най-въздействаща е
песента на птиците

умения на хората.
Комбинирайки всички по-

зитивни ефекти върху групи-
те, изложени на естествения

Времето пред малкия
екран зависи от етапите
в живота

КОВИД-19 и периодич-
ния локдаун се сви със
значителните 10,1% в
световен мащаб).

На този фон Бълга-
рия е част от световна-
та тенденция за ръст
при приходите от стрий-
минг услуги. “Страната
ни има своята традици-
онна страница в IFPI
Global Music Report
2021”, отбелязва изпъл-
нителният директор на
БАМП Ина Килева.
И добавя: “С годишни
приходи в общ размер
от 8,4 милиона щатски
долара обаче нашият
музикален пазар заема
едва 57-о място в гло-
балната класация между
70-те пазара, наблюда-
вани от световната ор-
ганизация на звукоза-
писния бизнес.”
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ЧЕТВЪРТЪК
25 МАРТ
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Стр. 15

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО БНТ 1
19.00 България - Швейцария
ПО БНТ 3
15.50 Англия - Швейцария
(младежи)
21.35 Италия -
Северна Ирландия
0.10 Световни
квалификации (обзор)
ПО БНТ 2
БАСКЕТБОЛ
21.00 Балкан - Парма (Рус)
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
18.00 и 0.00 “Мастърс” в Маями
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 ЦСКА М - Цървена звезда
21.00 Жалгирис - Макаби ТА
ПО МАКС СПОРТ 4
18.00 Локомотив Кубан - УНИКС
22.00 Валенсия - Байерн Мадрид
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ФИГУРНО ПЪРЗАЛЯНЕ
12.25 и 19.05 СП в Стокхолм
СКИ-ПОЛЕТИ
16.30 СК в Планица
ПО ЕВРОСПОРТ 2
КОЛОЕЗДЕНЕ
16.15 Обиколка на Каталуния
(IV етап)

Балкан постигна истори-
чески успех във ФИБА Къп.
Баскетболистите на Йовица
Арсич се класираха за
четвъртфиналите на втория
по сила евротурнир, където
за първи път ще участва
български тим.

В решаващия мач тимът от
Ботевград победи шампиона
на Швейцария Фрибур Олим-
пик с 90:74 (33:18, 11:21,
19:19, 27:16). Срещата се про-
веде в зала “Арена Ботевград”
без публика. Довечера за мяс-
то в топ 4 Балкан ще мери
сили с руския Парма Перм,
който разби другия български
представител - носителя на
купата Рилски спортист, с
90:61 (29:20, 19:15, 22:10,
20:16).

Балканци започнаха да тру-
пат разлика още в началото, а

Георги Костадинов е новият капи-
тан на националния отбор по футбол.
Полузащитникът взе лентата от ветера-
на Петър Занев, който я носеше минала-
та година след оттеглянето на Ивелин
Попов. Заместници на играча на Арсе-
нал Тула ще са Васил Божиков и Ди-
митър Илиев. Занев е понижен, защото
есента ще навърши 36 години и в бъде-
ще няма да се разчита много на него,
въпреки че е лидер в защитата на ЦСКА-
Сф и е викнат за първите световни ква-
лификации.

“Лъвовете” стартират битките в Гру-
па С за Катар 2022 довечера от 19.00 ч.
на Националния стадион срещу Швей-

СНИМКА FIBA.BASKETBALL

Сърбинът Дарко Балабан (№22) стреля в коша на Фрибур Олимпик

Балкан с исторически
успех за ФИБА Къп

тройка на Сияни Чеймбърс
направи разликата двуцифре-
на само след 4 минути - 17:7.
“Зелените” вкараха 5 тройки
в първата част, в която
авансът им достигна 17 точ-
ки, а след края й поведоха с
33:18. Швейцарският шампи-
он стартира втория период
със серия от 12:0 и скъси се-
риозно дистанцията.

След размяна на кошове в
началото на второто полувре-
ме, отборът от Ботевград взе
инициативата и се откъсна с
58:45. Съперникът отвърна
със серия от 13:2 и почти за-
личи пасива си. След важна
тройка на Крис Минков, пре-
ди решителната четвърт Бал-
кан поведе с 63:58.

Два наказателни удара на
Димитър Димитров и 6 поред-
ни точки на Давонтей Джор-

дан в началото на последната
част направиха разлика двуци-
френа - 71:58. Гостите не се
отказаха и за пореден път
намалиха изоставането си
само на 4 т., но Балкан увели-
чи преднината си и спечели
убедително.

Дарко Балабан и Божидар

Аврамов отбелязаха по 21 т.
за шампиона на България.

“Доволен съм от показано-
то. Това не е максимумът,
който можем да дадем. Ще
играем по-добре от това, кое-
то показваме в момента”, за-
яви треньорът Йовица Арсич.

“Направихме историческа

победа за клуба. Горд съм, че
съм част от този отбор и мо-
жах да помогна. В предния
турнир в Турция показахме,
че можем да бием отбори с
големи имена и с традиции”,
каза капитанът Божидар Ав-
рамов.

Костадинов e новият
капитан
Ясен Петров призова
за подкрепа на
„лъвовете” дори
и без публика,
готви изненади
за Швейцария

СНИМКА ГОНГ

Селекционерът на националите Ясен Петров
представи новия капитан Георги Костадинов

Марин МИЛАШКИ
цария. Селекционерът Ясен Петров
призова отборът да бъде подкрепян,
независимо че мачовете ще се играят без
публика. Той подготвя изненади на
“кръстоносците”, които не ни броят за
съперник.

“Трябва да внимаваме как да интегри-
раме младите, ще е убийство да ги вкара-
ме в мачове срещу Швейцария и Италия.
Търсим облик на отбора, както и резул-
тати, това е световна квалификация. Из-
викали сме тези, които са в най-добро
състояние в момента, ще ги интегрираме
по най-правилния начин. Андрей Гълъби-
нов имаше проблем, който не е толкова
сериозен. За мача с Италия ще е ок, но за
Швейцария ще го съхраним. Наясно сме
с тактическата постройка за Швейцария,
ще се опитаме да сме гъвкави. Програма-
та е доста тежка, но както е за нас, така

е и за противниците. Не може да проме-
ним жребия. Те са ярък фаворит. Няма да
коментирам съперника.

Имам очаквания, започваме да се
опознаваме. Нека мине един мач, нека
стъпим на реални факти, когато влезем
в битка, ще видим реално къде сме”,
обяви Петров.

“Осъзнавам, че отговорността е го-
ляма. Никога не съм бягал от нея.
Осъзнавам ролята си и се надявам да
свърша работата си по най-добрия на-
чин. Атмосферата е прекрасна, изклю-
чително позитивна. Радвам се, че млади-
те момчета контактуват с по-опитните.
Има го отношението и добрият тон.
Вярвам, че това ще се пренесе на тере-
на. Моята мечта е да играем на голям
форум. Колективен играч съм”, обяви
Костадинов.

Трети пореден подиум на слалом в Русия постигна ски алпиецът
Камен Златков. Той завърши трети на състезанието за Купата на Да-
лечния изток (еквивалент на Европейската купа), което се провежда в
курорта “Планински въздух” в Южно-Сахалинск, Русия. В третия старт
победи Кохей Кояма (Яп) с общо време 1:37,14 мин. Втори на 0,26 сек.
завърши победителят от втория слалом  Кристоф Кризл (Чех), а Камен
Златков, който спечели първия слалом, е трети на 0,40 сек.

До момента софиянецът има една победа и две трети места. Днес
е последният четвърти слалом за Купата на Далечния изток.

Даниел Иванов-Аоияма постиг-
на седма победа на пролетния
турнир по сумо “Хару Башо”. В 11-
ия ден на надпреварата 188-кило-
грамовият сумист от Елхово събо-
ри японския “маегашира 15”
Ютакаяма с фронтално бутане
“ошитаоши”. Българинът среща
днес друг японец - “маегашира-16”
Даямами, и се нуждае само от
един успех в оставащите 4 дни, за
да завърши с актив (8 или повече
победи) и да се изкачи в сумо йе-
рархията.

Седма победа
на Аоияма в Токио

НАКРАТКО

Камен Златков постигна
трети подиум в Русия

СНИМКА БФ СКИ

Камен Златков е седнал на първото място
на стълбицата след награждаването


